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V tej šteVilki lAHkO PReBeRete:
Poročilo s seje Občinskega sveta• 
kmetijstvo bo rabilo pomoč tudi v prihodnje• 
javni razpisi Občine Moravče za sofinanciranje• 
Slovenski kulturni praznik v Moravčah• 
Občni zbori društev• 
Pogovor z novim predsednikom Nk termit• 



Obvestila

OBČINA MORAVČE

vabi

v petek, 28. marca 
2008, ob 19.30 uri v 

Kulturni dom na akademijo 
v počastitev praznika 

Občine Moravče.
V programu bodo sodelovali domači in 

gostujoči kulturni ustvarjalci.

Ob tej priložnosti bodo 
podeljena letošnja priznanja 

Občine Moravče.

Vljudno vabljeni!
                                        

 
 
 
 
 
 

 

Društvo krajanov Limbarska gora 
 

VABI NA TRADICIONALNO PRIREDITEV 
 
 
 

JUBILEJNI 20. POHOD  
PO NAGELJ NA LIMBARSKO GORO 

 

 KI BO 9. MARCA 2008  
 
 
 

KULTURNI PROGRAM OB  11. URI 
 

Ob tej priložnosti bo izdan tudi jubilejni zbornik prireditve. 
 

Za zabavo bo skrbel Ansambel bratov Poljanšek 
 

Prijetno in zabavno bo ! 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

OBČINA MORAVČE

vabi
vse občane na skupno 

prireditev v počastitev 
254. obletnice rojstva 

barona Jurija Vege.

Obletnico bomo obeležili skupaj z 
Občino Dol pri Ljubljani. Prireditev bo

v soboto, 22. marca 2008, ob 
11.00 uri, pred Vegovo domačijo v 

Zagorici nad Dolskim.
Prireditev je že tradicionalna, saj je 

rojak Jurij Vega našim krajem vdihnil 
velik pečat, s katerim se ponašamo v 

vseslovenskem prostoru.
Vljudno vabljeni v čim večjem številu !

Razstava starih fotografij na 
temo naš kraj nekoč in danes

Ob občinskem prazniku, ki ga bomo letos praznovali s 
prireditvijo v petek, 28.03.2008, pripravljamo razstavo 
»Naš kraj na fotografijah nekoč in danes «. 
Prosimo vse, ki imajo doma stare fotografije, da jih prine-
sejo ali pošljejo na Občino Moravče. Za prejete fotografije 
bodo izdana ustrezna otrdila. Prosimo, da k fotografijam 
pripišete približno letnico in kraj posnetka, da bodo isti kraji 
fotografirani za primerjavo. Po razstavi bodo fotografije 
vrnjene lastnikom.
Po prireditvi bomo izmed  lastnikov starih fotografij izž-
rebali:

- dve nagradi gledališki abonma 2008-2009 
- eno nagrado bon v vrednosti 20 EUR v frizerskem 

salonu  Pr Škarjet
- in eno nagrado bon v vrednosti 20 EUR v frizerskem 

salonu Suzi

Stare fotografije  prinesite ali pošljite do ponedeljka 
17. 3. 2008.
Vse imetnike starih fotografij prosimo za sodelovanje.

Programski svet

OBČINA MORAVČE

vabi
na kulturno-zabavno 

prireditev ob mednarodnem dnevu 
žensk, ki bo v petek, 7. marca 

2008 ob 19. uri v Kulturnem domu.

V programu bodo sodelovali:
Gamsi, Leteči muzikanti, Najlepši cvet, 

Na gas, folklorna skupina OŠ in TD 
Moravče, mladi pevci, MPZDU Moravče.

Gostja bo Štefka Kučan.
Vstop bo prost! 

Vljudno vabljeni!
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Novice iz Moravške doline februar 2008, Letnik IX, Številka 2.
Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine Moravče, ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma desetkrat letno in ga prejemajo vsa 
gospodinjstva v občini brezplačno. Sedež in naslov uredništva: Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 7231229.
Izdajateljski svet: Martin Rebolj (predsednik), Franc Kmetič, Roman Cerar, Stanislav Ravnikar, Roman Novak, Janez Vidic. 
E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: Vojka Rebolj.
Uredniški odbor: Marko Kladnik, Edo Veselko,Tanja Ravnikar, Maja Hren, Janez Virk, Vojka Rebolj, Nevenka Marolt, Jana Konček Cigula, Nada 
Mlinarič. Novice iz Moravške doline so vpisane v razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 374. Priprava za tisk: Studio 
L.A. Andrej Lombar s.p.. Tisk: Tiskarna Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 28. marca 2008. Vaše prispevke pričakujemo do 12. marca 2008.

OBČINA MORAVČE
vabi

NA ABONMA IN IZVEN
v soboto, 29. marca 2008 ob 19. uri, 
gostuje Kosovelov dom Sežana, Slovensko 
narodno gledališče Nova Gorica s komedijo 
Kako smo ljubili tovariša Tita. Komedija 
duhovito evocira drugo polovico prejšnjega 
stoletja, postavljena pa jo v današnji čas. Igralec 
Gojmir Lešnjak si je s to predstavo prislužil 
naslov žlahtni komedijant.

Vstopnice bodo v prodaji od petka, 21. marca 
po 6 EUR v baru Travnar Moravče in eno uro 
pred predstavo v KD po 7 EUR.

Vljudno vabljeni!

Spoštovane bralke in bralci!
Čeprav je čas objektivna in računska kategorija, 
teče vsakemu s posebno, njegovo hitrostjo. Večini 
prehitro! Veliko stvari gre mimo nas. Mnoge spre-
gledamo, zdijo se nam nepomembne. Po večini 
tudi so. Velikokrat pa spregledamo nekaj važne-
ga. Običajno gre za odnos do sočloveka, do svojih 
dragih, do prijateljev, še posebej do otrok.

Družbene spremembe so nas pripeljale v čas, ko 
je važno, koliko zaslužiš, koliko imaš in koliko ve-
ljaš. Saj ni, da to ni pomembno. Ni pa vse, še manj 
dovolj. Moč in politika sta zašli v vse pore našega 
življenja. Še v tako mali lokalni skupnosti, kot je 
naša občina, so se, žal, ljudje začeli deliti na vaše 
in naše. To je daleč od idealov, za katere se splača 
boriti. Preberite članke političnih strank in pisma 
bralcev na koncu tega časopisa. Kot da ne bi žive-
li v skupnosti in kot, da si ne bi želeli pravzaprav 
enakih stvari: blaginje in miru za vse.

Mali posamezniki, ki si lastijo namišljeno moč, 
skušajo le-to uporabiti za svoj vpliv. S pritiski, dis-
kvalifikacijami in polresnicami vnašajo nemir in 
nelagodje.

Pred kratkim je občinski svetnik na seji menil, da 
ni pametno graditi cest na obrobju naše občine, 
saj se bodo po njih vozili ljudje, ki niso naši ob-
čani. Verjeti je, da se tega drži in ne pogleda čez 
nizki lokalni plot. Življenje pač, na škodo vseh, ki 
jih zastopa, vidi le z žabje perspektive.

Podrimo plot in poletimo s pticami!

Odgovorni urednik

OBČINA MORAVČE
Občinska uprava

Številka:    846- 0010/2008-1
Datum:      21.02.2008

Na podlagi 4. člena uredbe o varstvu pred 
požarom v naravnem okolju ( Ur.list. RS, št. 
4/06), Uprava Republike Slovenije za zaščito in 
reševanje

RAZGLAŠA
veliko požarno ogroženost naravnega 
okolja od 21.februarja 2008 na območju ce-
lotne države. Razglas velja za območja brez 
snežne odeje.

Z dnem razglasitve velike požarne ogroženosti 
naravnega okolja je v naravnem okolju 
pRepovedAno kuriti, sežigati ali 
uporabljati odprt ogenj, puščati ali 
odmetavati goreče ali druge predmete ali 
snovi, ki lahko povzročijo požar.
Inšpekcija za varstvo pred naravnimi in drugimi 
nesrečami, gozdarska in kmetijska inšpekcija 
ter policija bodo v času razglašene požarne 
ogroženosti naravnega okolja izvajale poostren 
nadzor.
Občane pozivamo, da dosledno upoštevajo vse-
bino Razglasa!

CZ OBČINE MORAVČE

Občinska organizacija Zveze borcev 
za vrednote NOB Moravče 

vabi 
na redni letni občni zbor, ki bo v so-

boto, 15. marca 2008 ob 16. uri v 
Kulturnem domu.

Prosimo, da se srečanja udeležite v čim večjem 
številu!

Vljudno vabljeni.
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Županova stran

Spoštovane občanke in občani!
Časovna realnost je vedno bolj kruta. Občina mora 
delovati v okviru razpoložljivega časa, ki nam ga 
narekujejo državne inštitucije in tempo življenja. 
Hitro in učinkovito moramo sprejemati odločitve 
ter sprejete sklepe tudi realizirati. V tem duhu je 
potekala priprava predloga občinskega proračuna 
za leto 2008, tridesetdnevna javna obravnava po 
KS in sprejetje občinskega proračuna. 

Sprejeti proračun za leto 2008 je težak 4.035.154 
EUR in predstavlja nadaljevanje zastavljene-
ga programa na področjih, ki omogočajo dvig 
kvalitete življenja občanov in nadaljnjo rast ter 
razvoj občine. Kar 62% proračuna je namenjeno 
investicijam, največji del za področje cestne in 
komunalne infrastrukture, za področje družbenih 
dejavnosti in izdelavi občinskega prostorskega 
načrta. Zavedamo se, da kljub vsej investicijski 
dejavnosti občine še vedno veliko občanov čaka na 
nujne dobrine, kot so voda, ceste in kanalizacija, ki 
postaja vse večji problem v gosto naseljenih krajih. 
V ta namen je koalicija potrdila usklajen predlog 
proračuna. V izogib dolgotrajni in na momente 
zavajajoči razpravi, sem na seji ob sprejemanju 
proračuna v imenu koalicije sam odgovarjal na 
predloge svetnikov opozicije. Za boljše razume-
vanje navajam glavne zahteve svetnikov opozicije. 
Zahtevali so, da kulturna društva ostanejo v prizid-
ku Kulturnega doma, čeprav so v prejšnji sestavi 
OS sami predvideli rušenje prizidka in na tem 
mestu izgradnjo knjižnice. Zahtevali so ukinitev 
postavke za najem nogometnega igrišča. Očitajo 
neasfaltiranje pločnikov ob državni cesti, prezrli 
pa so, da se v pristojnosti Občine že dve leti gradi 
pločnik skozi Moravče in bo letos dokončan. Ploč-
nike izven naselij, ob državni cesti gradi Direkcija 
za ceste RS. Zavedamo se, da je potreb veliko več, 
kot je proračunskega denarja, zato bomo tudi v 
bodoče predvsem sledili cilju dviga splošne kva-
litete življenja. Kar se da hitro bomo reševali tudi 

vse preostale pereče probleme vodoskrbe, cestnih 
povezav in kanalizacije. Storili bomo vse, da bi v 
prihodnjih letih omogočili gradnjo šole in vrtca 
na Vrhpolju, nadaljevali z aktivnostmi, ki bodo 
pripeljale do  športnega parka in drugimi zasta-
vljenimi projekti.

V teh dneh se bodo nadaljevale investicije za ka-
tere so že bile podpisane pogodbe v lanskem letu 
in za kar je bil rezerviran denar že v proračunu 
za leto 2007. To je rekonstrukcija državne ceste 
skozi Moravče, izdelava vrtine za novo črpališče 
pitne vode ter gradnja vodovoda med Češnjicami 
in Tuštanjem. 

Razpisi za investicije, ki so predvidene v proračunu 
za leto 2008, so v teku. Gre za prometno ureditev 
druge faze pri OŠ Moravče, kanalizacijo Zalog, 
obnovo glavnega vodovoda skozi Moravče in vse 
ostale načrtovane investicije.

Obsežno zastavljene cilje pa bo težko izpeljati brez 
vašega polnega sodelovanja in razumevanja. 

Pred nami sta dva praznika, mednarodni dan 
žensk, 8. marec in materinski dan. Vsem materam, 
ženam in dekletom, želim, da bi lepo praznovale 
ter jim čestitam.

Martin Rebolj, župan

www.moravce. si
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Kaj menita podžupana

Roman 
Cerar 

Podžupan občine 
Moravče

Stane 
Ravnikar
Podžupan občine 

Moravče

Na zadnji seji občinskega 
sveta smo sprejeli proračun 
za leto 2008, ki predstavlja 
nadaljevanje zastavljenih 
projektov iz preteklega leta. 
Predstavljen je bil po vseh 
krajevnih skupnostih in  informativnih oddajah na ATV. 
Občanke in občani so ga dobro sprejeli in kakšnih večjih 
pripomb ni bilo. 
Praviloma pa proračun nikoli ne ustreza opozicijskim 
svetnikom, saj so na seji občinskega sveta kar tekmovali 
s svojimi izjavami, duhovičenji in podcenjevanji vsega, 
kar je bilo narejenega v letu 2007. Zaskrbljeni so nad 
stanjem v vrtcu, kjer je kljub komaj dokončani širitvi in 
obnovi, po njihovih besedah, »vse narobe«. Seveda so 
pozabili, da so vrtec v svojem mandatu gradili prav oni 
sami. Poleg tega, da so investicijo krepko prekoračili, so 
bila dela katastrofalno slabo izvedena, izključni krivec za 
to pa je takratna občinska oblast, na čelu katere so bili 
prav oni sami. Zaradi zaskrbljenosti le-teh svetnikov, bo 
občina naročila revizijo izgradnje vrtca in to poročilo 
bomo objavili v javnosti, tako da se bo videlo, kako se 
je takrat gospodarilo s proračunskimi sredstvi. 

Prav je, da se spomnimo kaj, kako in koliko se je delalo 
pred leti in to primerjamo z delom, ki ga opravljamo 
sedaj, če si svetniki opozicije tega želijo. Župan v ime-
nu koalicijskih strank redno predstavlja naše delo in 
aktivnosti preko informativnih oddaj na ATV in tako si 
lahko občani sami ustvarijo svoje mnenje o našem delu. 
Prav tako je župan na seji občinskega sveta, ko smo 
sprejemali proračun v imenu koalicije, odgovoril na 
vse očitke iz vrst opozicije in občani ste si oddajo lahko 
ogledali na ATV. 
Pomembno je, da je bil letošnji proračun sprejet že 
meseca februarja, in bo sama realizacija potekala brez 
večjih časovnih stisk, katerim smo bili priča v preteklosti. 
Zastavljeni cilji so resnično visoki in prepričan sem, da 
bomo v največji možni meri uspešni.
Problematika dovažanja industrijskih odpadkov, ki 
smo jo pričeli reševati  v preteklem letu, bo morala v 
kratkem dobiti svoj epilog. Imamo kemijsko analizo, 
veljaven Občinski odlok in kar je posebno pomembno, 
referendumsko odločitev, ki je jasna. Občanke in občani 
so proti dovažanju industrijskih odpadkov! Kot kaže, pa 
vodilni v podjetju Termit d.d. še naprej ignorirajo vsa 
naša prizadevanja za sporazumno rešitvev problematike. 
Požvižgajo se na dejstvo, da si občanke in občani ne želijo 
onesnaževanja svojega okolja z nevarnimi industrijskimi 
odpadki, ki prinaša ogromne zaslužke samo lastnikom 
podjetja.
Na občinski oblasti je sedaj odgovorna naloga, ki so 
nam jo naložili občani, da zagotovimo uveljavljanje 
volje občanov.    

Na 13. redni seji občinskega 
sveta občine Moravče, na za-
dnji dan letošnjega januarja, 
je bila osrednja točka dnev-
nega reda sprejem odloka proračuna občine Moravče za 
leto 2008. Župan je natančno razložil proračun in prispele 
amandmaje ter spremembe, ki so nastale na podlagi 
mnenj in pripomb občank in občanov, ki so jih podali 
ustno ali pisno po posameznih krajevnih skupnostih. Po 
nastopu županovanja gospoda Martina Rebolja je že 
utečena praksa, da predlog proračuna občine, župan ob 
sodelovanju podžupanov in po potrebi delavcev občinske 
uprave predstavi po vseh krajevnih skupnostih naše obči-
ne. Trditev nekaterih opozicijskih svetnikov, da so občani 
premalo seznanjeni s proračunom, zato seveda ne držijo. 
Občani so bili opozorjeni na predstavitev proračuna 
preko ATV Litija, poleg tega pa je vsako gospodinjstvo 

prejelo še posebno obvestilo o času in kraju predstavitve 
za posamezno krajevno skupnost. Običajno opozicija išče 
pomanjkljivosti ter daje pobude za spremembe. 
Ta proračun je plod poglobljenega in natančnega dela 
koalicije SD, SDS in LDS. Je večkrat zelo natančno 
pregledan in usklajen s strani koalicijskih partnerjev ter 
ob upoštevanju pripomb občank in občanov, je praktično 
tak, da zadovoljuje želje in potrebe čim večjega števila 
občank in občanov in je v njem zelo težko najti kakršno 
koli nedoslednost oz. nepotrebno investicijo.
Seveda pa sedanja koalicija, za razliko od prejšnjih, 
spoštuje dane volilne obljube občankam in občanom o 
ureditvi cest ter vodovodov tudi v naj bolj oddaljenih 
zaselkih naše občine. Koalicija ima polno razumevanje 
za težave in probleme občank in občanov ob slabih in 
celo neprevoznih cestah v zlasti zimskem času.
Svetniki koalicije smo prepričani, da je to najbolje 
pripravljen proračun do sedaj, saj namenja preko 60 
odstotkov vseh sredstev za investicije, da nanj ni možnih 
resnih kritik in da trditve o nepoučenosti občank in ob-
čanov ne držijo.
Skupna naloga vseh izvoljenih svetnic in svetnikov je, da 
se po svojih najboljših močeh trudimo in poskrbimo za 
zadovoljevanje potreb občank in občanov za razvoj naše 
občine, žal pa se nekateri te naloge premalo zavedajo 
in svojo energijo usmerjajo v neopravičeno kritiziranje 
namesto v plodno sodelovanje.
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Iz dela občinske uprave

Za sprejem v vrtec bo treba zbrati čim več točk
POROČILO S SEJE OBČINSKEGA SVETA

Po začetnih zapletih, ki so se nanašali na zapisnik zadnje 
ter predlog dnevnega reda aktualne seje, je zadeva le 
stekla.

Svetniki so najprej odločali o ceni storitve pomoč na 
domu, ki jo za občino Moravče opravlja Dom počitka 
Mengeš. Subvencija občine znaša 68% stroškov ne-
posredne oskrbe, tako ta gre v breme neposrednega 
uporabnika le manjši delež, to je 2,20 EUR za efektivno 
uro. Nekateri svetniki so nasprotovali višini subvencije in 
menili, da bi morala biti določena merila za diferencirane 
višine subvencij. Malo preseneča žgoča debata o zade-
vi, ki je čisto socialna kategorija in pravzaprav pomeni 
zanemarljivi znesek 1 promila občinskega proračuna.

Naslednje tri točke dnevnega reda so zadevale proble-
matiko vrtca. Svetniki so se najdlje zadržali pri Pravilni-
ku o sprejemu otrok v vrtec, ki mu občinski svet daje 
soglasje. Če je prijavljeno za sprejem večje število otrok 
od razpoložljivih kapacitet, odloča o sprejemu posebna 
komisija na osnovi kriterijev iz pravilnika. Posebno po-
zornost je pritegnil kriterij, da imajo, sicer majhno, pa 
vendarle, prednost otroci staršev, ki so zaposleni v občin-

ski upravi ali OŠ Jurija Vege. Če je zaposlenost staršev 
v šoli še razumljiva, pa je vprašljiv kriterij zaposlenost 
v upravi. To je po svojo diskriminacija tistih, ki so zapo-
sleni drugod v občini (v zdravstvu, javnih in zasebnih 
podjetjih, pri obrtnikih, itd).  Svetniki so odločili tudi o 
največjem številu otrok v skupini in plačilu rezervacij za 
enomesečno skupno neprekinjeno odsotnost otroka v 
vrtcu v času od 15. junija do 15. septembra.

Najpomembnejša točka je zadevala predlog odloka 
proračuna občine za tekoče leto. Kljub daljši razpravi, 
v kateri so nekateri svetniki opozarjali, da je premalo 
sredstev namenjeno nekaterim dejavnostim (kulturi, 
kmetijstvu), kar seveda drži, saj denarja ni nikoli dovolj, 
pa ima poročevalec vtis, da se je razpravljalo o mar-
ginalnih zadevah. O glavnih postavkah proračuna, še 
posebej pa o nekaterih, ki precej izstopajo pa sploh ni 
bilo govora. Jasno je, da je takšno ravnanje legitimna 
pravica svetnikov. Po krajšem zapletu okrog prodaje 
nepremičnin, je občinski svet potrdil predlog proračuna 
za leto 2008.

EV

Kmetijstvo bo rabilo pomoč tudi v prihodnje
Gre za tri tipe kmečkih gospodinjstev, razlaga kme-
tijski svetovalec  Janez Ocepek, čiste, mešane in 
dopolnilne kmetije. Za prve je značilno, da od kme-
tijstva živijo vsi člani gospodinjstva. Ocenjuje, da je 
takih kakih 40, opozarja pa, da na nekaterih živijo 
ostareli, ki ne morejo skrbeti za prepotreben stalen 
razvoj kmetije. Pri mešanih dela samo na kmetiji le 
eden, medtem ko so ostali zaposleni v drugih pano-
gah. Pri dopolnilnih pa so vsi zaposleni drugod, s 
kmetijstvom pa se ukvarjajo popoldansko. Za zadnja 
tipa je značilno, da vlagajo denar, zaslužen v drugih 
panogah, v razvoj kmetijstva.
Na nekaterih kmetijah se ukvarjajo tudi z dopolnilno 
dejavnostjo.  Gre za kmetije odprtih vrat, proizvodnjo 
sekancev za kurjavo itd. Priznati pa je treba, da se 
te dejavnosti izredno počasi razvijajo. Vsi na veliko 
govorimo o turizmu, pa se le kaj malega zgodi. Glav-
na problema sta verjetno doseganje dovolj velikega 
obsega dejavnosti, da bi podjetje preživelo in trženje 
storitev ali izdelkov.
Trenutno lahko pričakujemo največ dohodka pri  
pridelavi mleka, nam je zaupal  Ocepek. Pri čistih 
kmetijah je potrebno vsaj trideset krav molznic, pri 
dopolnilnih pa je  lahko rentabilna pridelava tudi 

že pri desetih.   Nekateri se ukvarjajo tudi s pita-
njem bikov in telet ter rejo krav dojilj. Poljedelstvo 
je v glavnem namenjeno pridelavi krme za živali 
in obveznemu kolobarjenju s pšenico, ječmenom 
in tritikalo.   Konfiguracija terena, razdrobljenost 
kmetij in zemljišč objektivno omejujejo razvoj. Pred 
leti izvedene melioracije niso dale pričakovanih re-
zultatov, saj arondacija in komasacija zemljišč nista  
bili dokončani.
Svetovalec vidi možnost razvoja v diverzifikaciji 
panoge. Veliko je še možnosti v vrtnarstvu (beluši, 
jagode, ipd), saj je trg relativno blizu. Imamo dokaz, 
da je možno preživeti tudi z intenzivnim sadjarstvom. 
Nasploh je sadjarstvo preslabo razvito. Sredi devetde-
setih smo organizirali predavanja in informiranje o 
možnosti obnove travniških sadovnjakov. Pridelavo 
bi razširili še s predelavo sadja (suho sadje, marmela-
de, žganje). Žal rezultati niso bili bleščeči. Očitno bi 
morali poskrbeti še za način financiranja, sadike in 
samo sajenje. Verjetno je res, da se z delom v drugih 
panogah gospodarstva da lažje preživeti.
Ni za pričakovati, da bi lahko naši kmetje računali na 
sredstva za investicije iz EU. Tja je treba priti z velikimi 
projekti, ki presegajo zmožnosti naše doline. Že pri 
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Javni razpisi

www.moravce. si

Na podlagi Pravilnika o sofinanciranju humanitarnih programov 
v občini Moravče (Uradni vestnik Občine Moravče, št. 07/05), 
župan občine Moravče objavlja

JAVNI RAZPIS
ZA SOFINANCIRANJE HUMANITARNIH PRO-

GRAMOV ZA LETO 2008
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje naslednjih programov 
humanitarnih društev, združenj in organizacij:
- program redne dejavnosti izvajalcev,
- program izobraževanja članov,
- program socializacije članov,
- rehabilitacijski programi, ki jih izvajalci izvajajo za svoje čla-

ne (npr. terapevtske skupine, organizirana športna vadba in 
podobno),

- programi pomoči članom (postrehabilitacijska pomoč, orga-
nizacija tematskih delavnic in podobno),

- programi samopomoči, namenjene odpravljanju socialnih 
stisk. 

Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati prijavitelji na javnih razpis:
Na razpis se lahko prijavijo društva, združenja in organizacije, ki 
so registrirane za izvajanje humanitarnih dejavnosti in izpolnjujejo 
naslednje pogoje:
- imajo sedež v občini Moravče,
- imajo sedež izven občine Moravče, vendar so njihovi člani 

tudi občani občine Moravče,
- prijavijo program, ki je predmet razpisa,
- program izvajajo na območju občine Moravče ali izven nje 

in v njem aktivno sodelujejo člani društva, ki imajo stalno 
bivališče v občini Moravče,

- so registrirani in imajo humanitarno dejavnost oziroma de-
javnost socialnega varstva opredeljeno v svojih aktih,

- imajo zagotovljene materialne, prostorske, kadrovske in or-
ganizacijske pogoje za uresničitev prijavljenih programov,

- imajo izdelano finančno konstrukcijo, iz katere so razvidni 
prihodki in odhodki izvajanja programa, delež lastnih sredstev, 
delež javnih sredstev, delež sredstev uporabnikov in delež 
sredstev iz drugih virov.

Prijava na razpis:
1. Obseg razpoložljivih sredstev: Občina Moravče je za sofinan-

ciranje humanitarnih programov v letu 2008 namenila 6.710 
EUR.

2. Razpisno dokumentacijo s priloženimi obrazci lahko dobite na 
spletni strani Občine Moravče www.moravce.si ali v občinski 
upravi Občine Moravče pri Barbari Baša, Trg svobode 4, 1251 
Moravče v času uradnih ur, od dneva objave javnega razpisa 
do izteka roka za oddajo prijav.

3. Rok za oddajo prijave na javni razpis je sobota, 15.3.2008.
4. Z izbranimi izvajalci bo župan sklenil pogodbe o sofinanciranju 

humanitarnih programov.
5. Prijave z izpolnjenimi obrazci pošljite na naslov: 
 Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče
  v zaprti kuverti s pripisom »JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCI-

RANJE PROGRAMOV IZVAJALCEV HUMANITARNIH DEJAV-
NOSTI – NE ODPIRAJ«.

6. Komisija, ki jo imenuje župan, bo pregledala predloge, pri-
spele na razpis in  skladno s pravilnikom ovrednotila prispele 
prijave. Če ugotovi, da predlog ni popoln,  bo občinska uprava 
pozvala predlagatelja, da v roku osmih dni dopolni predlog. 
Nepopolne vloge, ki jih predlagatelj v roku ne bo dopolnil se 
s sklepom zavržejo. O višini sofinanciranja posameznega pro-
grama bo občinska uprava obvestila prijavitelje s sklepom. 

7. Dodatne informacije dobite v občinski upravi Občine Moravče 
pri Barbari Baša na tel.št. 01/72 31 044.

Merila in kriteriji, po katerih se bo posamezni projekt ocenjeval, 
so sestavni del razpisne dokumentacije. V primeru, ko je na razpis 
prijavljenih več izvajalcev programov, kot je na razpolago prora-
čunskih sredstev, komisija na osnovi meril in kriterijev iz pravilnika 
določi višino sofinanciranja posameznega projekta.

Vloge, ki ne izpolnjujejo pogojev iz razpisa, se izločijo.

O izidu javnega razpisa bodo prijavitelji obveščeni najkasneje 
v roku 15 dni od obravnave predlogov programov posameznih 
društev.

Dodeljena sredstva morajo biti porabljena do 31.12.2008.

Opozorilo: Upoštevajo se samo prijave, ki bodo poslane v 
zahtevanem roku. Po preteku roka za prijavo se nepravočasno 
posredovane prijave vrnejo pošiljatelju.

Številka: 430-0004/2008
Datum: 11.2.2008

Martin Rebolj l.r., župan

uveljavljanju subvencij so težave. Vloge so tako kom-
plicirane, da brez pomoči svetovalca ne bi šlo. Ko je 
šlo za lovljenje rokov smo tudi trije hkrati pomagali, 
pravi g. Ocepek.
Poseben problem lahko predstavlja zaraščanje pa-
šnikov in travnikov. Dokler še živi generacija, ki ji je 
kmetovanje v krvi, bo še šlo. Mladi, ki si služijo kruh 
drugje in pridejo domov le še prespat, pa gledajo vse 
preveč na življenje skozi ekonomske oči.
Na vprašanje, ali lahko pričakujemo ob rasti cen prehra-
ne tudi povečano ponudbo, se le nasmehne. Pri znatno 
povečanih maloprodajnih cenah, ki jih čutijo potrošni-
ki, kmet skoraj ni udeležen. Odkupne cene mleka, mesa 
in drugih pridelkov se praktično niso spremenile. Levji 

delež pobereta živilska industrija in trgovina. Res pa je, 
da se po vstopu v EU, lažje prodaja v tujino.
In kako gleda v prihodnost? Iluzorno je pričako-
vati, da bi se panoga lahko obdržala brez pomoči. 
Pridelava na malih kmetijah, z objektivno nižjo 
produktivnostjo, ne more tekmovati z, po svetovnih 
merilih, ogromnimi proizvajalci. Brez pomoči države 
in lokalnih skupnosti ne bo šlo. Ocepek pravi, da ne 
pozna občine, ki ne bi pomagala kmetijstvu in zato 
ne razume, zakaj tega ne dela tudi občina Moravče. 
Kmetijstvo je in bo panoga, ki ,prepuščena sama sebi,  
ne bo kos le ekonomskim zakonitostim.   

EV
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Na podlagi Pravilnika o sofinanciranju ljubiteljskih kulturnih 
skupin v občini Moravče, (Uradni vestnik Občine Moravče, 
št. 04/04, 04/06), župan Občine Moravče objavlja

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE 
LJUBITELJSKIH KULTURNIH SKUPIN V 

OBČINI MORAVČE V LETU 2008
1. PREDMET RAZPISA
Delitev sredstev, ki jih zagotavlja Občina Moravče v proraču-
nu in so namenjena za kulturno in ljubiteljsko dejavnost. 
Iz proračunskih sredstev Občine Moravče za leto 2008 je 
na proračunski postavki 082105 za sofinanciranje kulturnih 
programov predvideno 15.500 EUR.

2. RAZPISNI POGOJI
Na javni razpis se lahko prijavijo društva in skupine, ki 
izpolnjujejo naslednje pogoje:
• da so registrirana v skladu z Zakonom v društvu,
• imajo zagotovljene osnovne materialne, prostor-

ske, kadrovske in organizacijske pogoje za izvaja-
nje predloženega programa,

• da imajo urejeno evidenco o članstvu,
• da imajo sedež v občini Moravče,
• da predložijo program, iz katerega je razvidna 

predvidena dejavnost društva v tekočem letu,
• da je predloženi program namenjen čim večjem 

številu uporabnikov.

3. OBDOBJE ZA IZVEDBO IN PORABO DODELJENIH 
SREDSTEV
Prijavljeni programi oz. projekti morajo biti realizirani v 
letu 2008, dodeljena sredstva pa morajo biti porabljena v 
proračunskem letu 2008.

4. ROK IN NAČIN PRIJAVE
Prijava na javni razpis mora biti izdelana izključno na obraz-
cih, ki so sestavni del razpisne dokumentacije. Prijava mora 
vsebovati vse zahtevane priloge oz. dokazila, ki so navedena 
v razpisnih obrazcih.
Razpisni obrazci bodo na voljo v tajništvu Občine Moravče, 
Trg svobode 4, Moravče, vsak delovni dan med 8. in 14. 
uro, od dneva objave javnega razpisa do izteka roka za 
oddajo prijav ter na spletni strani Občine Moravče, www.
moravce.si.
Prijave programov morajo biti oddane najkasneje do so-
bote, 15. marca 2008, osebno ali s priporočeno pošto na 
naslov: Občine Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče. 
Prijave morajo biti oddane v zaprtih ovojnicah z oznako 
»Kulturni program 2008, ne odpiraj-vloga«, na hrbtni strani 
mora biti naslov pošiljatelja.

5. POSTOPEK OBRAVNAVE PRIJAVE
Pravočasno prispele in popolne prijave bo strokovna komi-
sija ovrednotila v skladu z merili in normativi za vrednotenje 
kulturnih programov v Občini Moravče, ki so sestavni del 
razpisne dokumentacije.
Prijavljena društva, skupine oz. kandidati bodo o izidu jav-
nega razpisa pisno obveščeni najpozneje 30 dni po izteku 
roka za prijavo na javni razpis.

6. Dodatne informacije dobite pri Milanu Kokalju, tel.: 
01/72-31-044.

Številka: 430-0005/2008
Datum: 11.2.2008

Župan Občine Moravče

Na podlagi Pravilnika o sofinanciranju društvenih projektov v občini 
Moravče (Uradni vestnik Občine Moravče,  št. 07/05), župan Občine 
Moravče objavlja

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE 
DRUŠTVENIH PROJEKTOV V OBČINI 

MORAVČE  ZA LETO 2008
Predmet javnega razpisa so programi in projekti, ki zajemajo vse 
oblike ustvarjanja in delovanja in so v javnem interesu.
Predmet tega razpisa niso sredstva za investicijsko vzdrževanje in 
investicije v prostore. 

Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati prijavitelji na javni razpis:
Na razpis se lahko prijavijo društva in zveze, ki izpolnjujejo naslednje 
pogoje:
- so registrirana za izvajanje dejavnosti in s svojim doseda-

njim delom izkazujejo pričakovano kakovost,
- društva, ki niso registrirana za kulturno, humanitarno, 

kmetijsko in športno dejavnost, 
- da imajo zagotovljene materialne, kadrovske in organiza-

cijske možnosti za uresničevanje načrtovanih aktivnosti,
- da imajo sedež na območju občine Moravče,
- da nimajo neporavnanih obveznosti do Občine Moravče,
- da delujejo najmanj eno leto,
- da imajo urejeno evidenco o članstvu, plačani članarini in 

ostalo dokumentacijo, kot to določa Zakon o društvih,
- da dejavnost opravljajo na neprofitni osnovi,
- so registrirani v skladu z Zakonom o društvih,
- občinski upravi vsako leto redno predložijo finančno poro-

čilo in poročilo o realizaciji programov ter načrt aktivnosti 
za prihodnje leto. 

Prijava na razpis:
1. Obseg razpoložljivih sredstev: Občina Moravče je za so-

financiranje društvenih projektov v letu 2008 namenila 
7.030 EUR. Od tega je 1.330 EUR namenjenih Programom 
veteranskih organizacij in 5.700 EUR Sofinanciranju pro-
gramov splošnih društev.

2. Razpisno dokumentacijo s priloženimi obrazci lahko dobite 
na spletni strani Občine Moravče www.moravce.si ali v 
občinski upravi Občine Moravče pri Barbari Baša, Trg svo-
bode 4, 1251 Moravče, v času uradnih ur, od dneva objave 
javnega razpisa do izteka roka za oddajo prijav.

3. Rok za oddajo prijave na javni razpis je sobota, 
15.3.2008.

4. Z izbranimi izvajalci  bo župan sklenil pogodbe o sofinan-
ciranju društvenih projektov.

5. Prijave z izpolnjenimi obrazci pošljite na naslov: Občina 
Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, v zaprti kuverti s 
pripisom »JAVNI RAZPIS – SOFINANCIRANJE DRUŠTVE-
NIH PROJEKTOV ZA LETO 2008– NE ODPIRAJ«.

6. Dodatne informacije dobite pri Barbari Baša na tel.št. 01/72 
31 044.

Merila in kriteriji, po katerih se bo posamezni projekt ocenjeval, 
so sestavni del razpisne dokumentacije. V primeru, ko je na razpis 
prijavljenih več izvajalcev programov, kot je na razpolago proračun-
skih sredstev, Občinska uprava Občine Moravče   določi prioriteto 
za vrednotenje programov v skladu s potrebami in interesi lokalne 
skupnosti.

Vloge, ki ne izpolnjujejo pogojev za finančna sredstva, se izločijo. 

Občinska uprava pregleda predloge, prispele na razpis. Če ugotovi, 
da predlog ni popoln, pozove predlagatelja, da ga v roku osmih dni 
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Policija svetuje

POLICIJA SVETUJE
V tej rubriki bomo obravnavali najnujnejše ukrepe in aktivnosti, ki so nujno 
potrebne pri zagotavljanju lastne varnosti in osnovni element samozaščitnega 
ravnanja slehernega državljana.

Rubriko ureja: Marko Kladnik

KAZNIVA DEJANJA:
V mesecu januarju 2008 na območju 
občine Moravče beležimo tri kazniva de-
janja in sicer vlom v osebni avto (dejanje 
je bilo storjeno na parkirišču avtobusne 
postaje),  poskus vloma v stanovanjsko 
hišo v Češnjicah ter tatvino motorne 
žage iz sicer odklenjene garaže. Občane 
zato še enkrat opozarjamo, da zaklepajo 
prostore, kjer imajo shranjene predmete 
večje vrednosti.

KRONIKA DOGODKOV NA OBMOČJU OBČINE MORAVČE

PROMETNA VARNOST:
Na območju občine Moravče sta se v 
mesecu januarju zgodili dve prometni 
nesreči.  V prvem  primeru je šlo le za 
materialno škodo in je bila povzročitelju 
nesreče izrečena denarna kazen, v drugem 
primeru pa  za prometno nesrečo v kateri 
je bil huje poškodovan voznik osebnega 
avtomobila. Vzrok za prometno nesrečo 
je bilo nepravilno prehitevanje. Zoper 
povzročitelja bo vložena kazenska ovadba 

na pristojno okrajno sodišče. 
Ponovno opozarjamo vse udeležence v 
prometu naj vozijo strpno in dosledno 
upoštevajo prometne predpise.

JAVNI RED IN MIR:
V mesecu januarju je Policijska postaja 
Domžale na območju občine Moravče  
zabeležila dve kršitvi zoper javni red in mir. 
V obeh primerih je bilo dejanje storjeno v 
zasebnih prostorih. Kršiteljem je bila izre-
čena denarna kazen. 

dopolni. Nepopolne vloge, ki jih predlagatelj v roku ni dopolnil 
se s sklepom zavržejo.

O izidu javnega razpisa bodo prijavitelji obveščeni najkasneje 
v roku 15 dni od obravnave predlogov programov posameznih 
društev.

Dodeljena sredstva morajo biti porabljena do 31.12.2008.

Opozorilo: Upoštevajo se samo prijave, ki bodo poslane v 
zahtevanem roku. Po preteku roka za prijavo se nepravočasno 
posredovane prijave vrnejo pošiljatelju!

Številka:  430-0003/2008
Datum:   11.2.2008

Martin Rebolj l.r., župan

priprava koledarja 
za leto 2009 - obvestilo

Na razpis za temo koledarja za leto 2009 se je 
javilo, pet društev in posameznikov.  Nad idejami 
smo navdušeni. V uredništvu že zbiramo gradivo 
za več različnih tem. Inačica, ki bo krasila koledar, 
bo ob koncu leta nagrajena, zato je prispela pošta 
na razpis skrbno shranjena. Vsem, ki sodelujete 
pri sestavi občinskega koledarja, se toplo zahvalju-
jemo. 

DROGE – ZLO KI UBIJA

V prejšnjih številkah Moravških novic sta bili predstavljeni 
drogi METADON in KOKAIN. V današnjem prispevku pa pred-
stavljam CRACK in SKUNK .

Namen teh prispevkov je osveščanje ljudi in potencialnih 
uživalcev, ter jim povedati kakšno nepopravljivo škodo nji-
hovemu telesnemu in duševnemu zdravju povzroča uživanje  
prepovedanih drog, ter kakšen razdor oziroma gorje prinaša 
uživanje drog v družine kjer živijo.

CRACK
Crack je mešanica 
kokaina, pecilnega 
praška in vode. Je ce-
nejši in nevarnejši od 
kokaina. Podoben je 
odkrušenim drobcem 
belega kamna, zato ga 
nekateri imenujejo tudi 
“rock” (kamen). Ker ni 
topen v vodi, ga ni mo-

goče vbrizgavati v žilo. Primeren 
je za kajenje, saj se tali šele pri 
višjih temperaturah. Pri kajenju 
ustvarja pokajoč zvok, zato se 
tudi imenuje “crack” (pok). Manj 
znan pa je tudi pod imenom 
“freebase”. Razlikujemo čisti in 
nečisti “crack”. Nečisti “crack” 
vsebuje še natrijev bikarbonat, 
ki je potreben za kemično re-
akcijo pri nastajanju “cracka”. 
Čistost “cracka” je odvisna 
izključno od čistosti kokaina, iz 
katerega ga proizvajajo. Upo-
rabniki kadijo “crack” s pomočjo 
vodnih pip, ker je dim pri njihovi 
uporabi manj vroč in manj ško-
dljiv. Povzroča izredno močno 
fizično in psihično odvisnost. 
Redna uporaba lahko povzroča tesnobo, nespečnost, hujšanje, 
naraščajočo preganjavico in psihozo, povečuje pa tudi nevarnost 
nenormalnega srčnega ritma, povišanega krvnega pritiska, mož-
ganske kapi in smrti. Pri uživalcih, ki so odvisni že dolgo časa, se 
pojavijo duševno usihanje, osebnostne spremembe, preganjavica 

9februar 2008



Policija svetuje

ali nasilno vedenje. Kokain v zadnjem času pogosto mešajo s 
heroinom. Mešanica se imenuje “speedball” ali “crank” in nastane 
na podoben način kot “crack”. “Speedball” podaljša učinkovanje, 
omili pa pojave strahu, ki jih povzroča kokain. Povzroča izredno 
visoko stopnjo zasvojenosti in samo še stopnjuje učinke, ki jih 
povzroča samostojna uporaba kokaina ali heroina. Poleg intra-
venozne uporabe “speedballa” pa se vse bolj uveljavlja nova 
mešanica “cracka” in “trdega” heroina, ki jo uporabniki kadijo s 
pomočjo vodnih pip.

SKUNK
“Skunk” je vrsta mari-
huane, ki je pridelana 
v zaprtih prostorih 
(kleteh, garažah, ra-
stlinjakih ipd.) Njena 
proizvodnja pa poteka 
v glavnem v Evropi, 
Kanadi in ZDA. Uči-
nek te vrste kono-
plje je močnejši, saj 
vsebuje od 9 - 22 % 
THC, v obliki praška 
iz vršičkov pa tudi do 
40 % THC. Ilegalno proizvodnjo je zaradi načina pridelave težko 
odkriti. Trgovci s konopljo so ugotovili, da se na ta način izognejo 
nevarnostim tihotapljenja iz drugih držav, poleg tega pa zaradi 
manjših stroškov brez posrednikov in transporta zaslužijo bistve-

no več. Način gojenja zahteva posebne razmere, ki zagotavljajo 
tudi do šest žetev na leto. “Skunk” ne gojijo v zemlji, temveč v 
mešanici peska, gramoza in žaganja. Uporabljajo močno svetlobo 
in toploto ter veliko vode, ki ji dodajajo razne kemikalije (npr. cink, 
sulfat, manganov klorid). V teh razmerah konoplja hitreje raste 
in dozori ter da tudi do desetkrat večji pridelek kot konoplja, ki 
raste na prostem. Takšen način proizvodnje konoplje imenujemo 
hidroponično gojenje. Učinki “skunka” so podobni halucinogenim 
učinkom LSD. Največja “proizvajalka” “skunka” je Nizozemska, 
kjer mu pravijo tudi “Nederweed” ali “Dutch weed”. V zadnjim 
letih se je proizvodnja “skunka” razširila tudi v vzhodnoevropskih 
državah, zlasti v Albaniji.

Korajža velja 2008
Na OŠ Jurija Vege Moravče je v ponedeljek, 28. januarja, v šolski telovadnici 
potekala glasbena prireditev Korajža velja. Na šoli poteka ta prireditev že vrsto 
let, zato je med učenci veliko zanimanja zanjo. Nekajletne izkušnje z mladimi 
pevci in glasbeniki so obrodile kakovostne, a vendar igrive in prisrčne nastope 
mladih glasbenih talentov. Vsi »korajžniki« so se morali najprej preizkusiti 
na predizboru pred šolsko žirijo, ki je izbrala predstavnike za finalni nastop 
Korajže velja. Svoje nastope so finalisti izpilili na glasbeni delavnici pod 
vodstvom izkušenega pedagoga in ob bogati glasbeni spremljavi v izvedbi 
Studia H. Sledila je finalna prireditev. V dvaindvajsetih točkah programa se 
je v različnih sestavih predstavilo kar 34 učencev. Predstavili so se s pevskimi 
nastopi različnih glasbenih zvrsti. Zvenele so ljudske pesmi, narodnozabavne ter 
popularne skladbe današnjega časa. Vse nastopajoče je spremljal 
spodbuden aplavz in navdušeno navijanje sošolcev. Prav vsi so 
se izkazali in seveda pokazali veliko korajže. Učenci in učitelji 
so z glasovanjem izbrali svoje zmagovalne skladbe, ki se bodo 
predstavile na medšolskem glasbenem festivalu Korajža velja.

Prireditev je znova pokazala, da imamo na šoli veliko 
glasbenih talentov, ki so si pridobili nove dragocene 
izkušnje zabavnoglasbenega odra. 

Barbara Fale
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Za šolo s šolo

Naš razred

Smo učenci 7.b razreda. V razredu nas je 25 in sicer 15 
deklet in 10 fantov. Fantje se ne kregajo prav veliko, dekleta 
pa smo čisto nasprotje. Dostikrat smo precej klepetavi in 
malo razgrajaški. Sicer pa smo uspešni na več področjih: 
nekateri so izvrstni matematiki, drugi športniki, spet tretji 
radi berejo in pišejo (teh je bolj malo), nekateri pa radi 
lenarijo. V sedmih letih smo dobili nekaj novih sošolcev, 
nekaj pa jih je odšlo drugam. Letos je en fant prišel in smo 
ga medse lepo sprejeli. Upava, da bomo ostali takšni kot 
smo, saj smo se navadili na značaj našega razreda.

Suzana Prosenc in Anja Zakošek

besedA besedI besedO
Umetnostnega pisanja v osnovni šoli po učnem načrtu ni 
prav veliko. Pa vendar med večnimi literarnimi besedili slo-
venske književnosti književni junaki znajo nagovoriti mlade 
bralce, da posežejo po peresu in napišejo svoje »prigodice«. 
Naloga, ki jo tokrat predstavljamo, je delo učenca iz 7. ra-
zreda. Iz nje je razbrati poznavanje glavnega književnega 
junaka, zgodbe in tudi stvarno moško pisanje. Deklice bi 
vsaj v zaključku s solzami poplavile Krpanov odhod ali 
neuspeh v poslu. Želimo vam zabavno branje in obujanje 
lastnega doživljanja Levstikovega Krpana, saj v njem gotovo 
razberete narodno zavest, okretnost slovenskega jezika in 
slovenske pameti, torej mnogo več kot le pravljično moč.

Bernarda Mal

Krpan pri uri slovenščine
Krpan je vstopil v učilnico in rekel: »Iščem gospoda 
Jošta.« To je rekel s svojim grobim glasom in umolknil 
je cel razred.
Čez čas se je razred navadil Krpana in ga spraševal ra-
zna vprašanja. Celo učiteljico je mikalo, da bi ga nekaj 
vprašala. Jaz pa sem bil najbolj vesel, ker je hotel mene. 
Vprašal sem ga, zakaj hoče prav mene. Pogovarjala sva 
se 10 minut in sklenila sva posel, jaz naj mu prinesem 100 
kilogramov soli, on pa mi za zamenjavo naredi hišico na 
drevesu. Ko je bilo do konca ure še 20 minut, je Krpan 
hotel oditi. Učiteljica mu je rekla, naj počaka in razložila 
nam je celega Krpana. Tega dne nisem pozabil nikoli in 
še danes ne. Ko je odhajal, je razbil vrata, razlomil mizo 
in po nesreči raztrgal še en zvezek.
Krpan je bil že pred šolo z mano na svoji kobilici in 
šla sva po sol ter naredit hišico. Ko je dobil sol, se mi 
je posmehnil in odjezdil. Za hišico na drevesu sem se 
obrisal pod nosom. Sošolci me še danes sprašujejo po 
Martinu Krpanu, edinem knjižnem junaku, ki resnično 
verjamem vanj.

Jošt Srenjšček, 7. b razred

Že najmlajši skrbijo za 
lepši jutri
V oddelku prvega razreda podaljšanega bivanja so v sre-
dini januarja učenci pod vodstvom učiteljice Marije Gotar 
za starše pripravili uprizoritev igrice z naslovom: Nočemo 
biti dinozavri. 

Takole pa je bilo na generalki.
Tako so združili učenje prvih korakov na dramski poti in 
učenje o varstvu narave. Ob  pripravljanju in igranju so 
se pogovarjali o tem kakšen odnos imajo do narave, kam 
odvržejo papirčke, ali hodijo po cvetlicah …
Učenci skrbijo, da je njihov razred čist. Ugašajo luči, kadar 
ne potrebujejo dodatne svetlobe. Učilnico za kratek čas pre-
zračijo, ko se z nje umaknejo.  Še posebej pa z najmanj pol 
ure  gibanja vsak dan poskrbijo za svojo gibčnost. S starši so 
se ob koncu januarja celo podali na popoldanski sprehod, 
saj menijo, da je gibanje na svežem zraku v vsakem letnem 

času zelo pomembno in pripomore k dobremu zdravju, hkrati 
pa poteši potrebo otrok po nenehnem gibanju. 
Otroci postajajo majhni rešitelji našega planeta. Starši, 
sovaščani, učitelji in vsi drugi pa jim bodimo zgled in jih 
spodbujajmo k takim dejavnostim.

Zapisala: Petra Peterka

(Kaj bomo pa zdaj? Počistili bomo, da bo gozd spet zdrav, da bo 
ptica ozdravela,…)
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Kultura

Ključno vlogo pri oblikovanju slovenskega naroda in slo-
venske države je imela v preteklosti prav kultura in tudi 
danes, v 21. stoletju, kulturo potrebujemo. Morda še bolj. 
To je bila skupna misel obeh govornikov, župana Martina 
Rebolja in Milana Dekleve, osrednjega gosta prireditve na 
predvečeru slovenskega kulturnega praznika v Kulturnem 
domu v Moravčah. 
Milan Dekleva, pe-
snik, pisatelj, dra-
matik , publicist, 
novinar, urednik, 
skladatelj in glasbe-
nik, je najprej nekaj 
svojih misli namenil 
delom našega pr-
vega in največjega 
klasika slovenske 
književnosti Fran-
ceta Prešerna. V 
drugem delu svo-
jega nastopa pa je 

Slovenski kulturni praznik v Moravčah

predstavil nekaj pesmi iz svoje zbirke, med njimi slovo od 
pesnika Daneta Zajca.
V programu so nastopili otroški pevski zbor Mali kos pod 
vodstvom Mojce Malovrh, Grajski oktet pod vodstvom Pe-
tra Pirnata, Klara Štefan in Nastja Osolnik, Komorni pevski 
zbor Limbar pod vodstvom Elizabete Pirnat, gostujoči ple-
sni klub Miki iz Domžal, z verzi iz Poezij Franceta Prešerna 
sta prireditev povezovala Tina Žnidar in Matic Hrovat. 
Znova smo imeli priložnost užiti lepo moravško,  slovensko 
kulturo. Tudi Milanu Deklevi je bila prireditev všeč.
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Kultura

V nedeljo, 13. januarja 2008, je bila cerkev Sv. Štefana v Zg. 
Kosezah spet nabito polna. Dekliški pevski zbor Proteja iz 
Moravč je kot vsako leto organiziral božični koncert.
Dekleta so zbrane poslušalce navdušila s svojo usklajeno-
stjo, tako glasovno kot tudi vizualno, in odličnim izborom 
pesmi. Občudovanja vredno je, da so v njihovem reperto-
arju prevladovale skladbe v slovenskem jeziku in ne, kot je 
pri mnogih zborih danes tako zelo moderno, v angleščini 
ali kakšnem drugem tujem jeziku. Tako smo skladbe lahko 
razumeli in v njih uživali vsi, od tistih najmlajših pa do 
malo starejših. 
Dekleta so se med koncertom zelo izkazala in videlo se je, da 
so se nanj tudi dobro in z veseljem pripravila. Veliko zaslug 
za kvaliteto zbora imata zagotovo tudi zakonca Elizabeta 
in Tomaž Pirnat, ki nad njem bdita. Njune zasluge in trud 
je v zaključnem nagovoru poudaril tudi moravški župnik g. 
Viktor Primožič.
Po nastopu je občinstvo zbor nagradilo z glasnim aplavzom, 
dekleta pa so se zanj zahvalila z dodatkom. Kljub vsemu, pa 
se tudi dobre stvari enkrat končajo. Cerkev sv. Štefana smo 
zapustili zadovoljni, polni novih spominov in trdno odločeni, 
da se prihodnje leto, če bo le priložnost, znova vidimo. 

A.L., foto: Rok Vozel

Proteja znova navdušila 
v Zg. Kosezah

Občni zbor Turističnega 
društva Moravče
V januarskem rednem letnem občnem zboru Turistične-
ga društva Moravče, smo člani pregledali preteklo delo 
in naredili načrte za naprej. 
Ker smo vas o našem tekočem delu sproti obveščali prav 
v našem časopisu, vas tokrat seznanjamo le s sprejetim 
planom za leto 2008:
Planiramo naslednje aktivnosti:
Sodelovanje na pustni povorki, pohod z lučkami ob 
kulturnem prazniku, promocija turističnih zanimivosti ob-
čine na prireditvi Po nagelj na Limbarsko goro, priprava 
razstave  v Arboretumu, sodelovanje na prvomajskem 
srečanju  na gradu Tuštanj, ekskurzija za  člane TD (maj,) 
Zlati lipov list – razpis pred 1. majem, zaključek na Mar-
tinovem večeru v novembru, prisotnost na Martinovem 
sejmu, praznični sejem (december),
Učno sprehajalna pot Rača: očiščevalna akcija (april), 
redno spremljanje stanja poti in skozi celo leto, predlogi 
za vzdrževalna in druga dela na poti, promoviranje redne 
tedenske rekreativne hoje, promocija in izvedba naravo-
slovnega oz. tehničnega dne  za OŠ, čajanka z nasveti za 
uporabo domačih zdravilnih zelišč ( 21.sept.), kostanjeva 
nedelja (19. oktober).
Plan dela folklorne sekcije: za vsako skupino pripraviti 
dve odrski postavitvi, nastopi na  prireditvah v šoli, ob-
čini in izven nje, izobraževanje  na seminarjih, nabava 
avdio materiala na temo otroških ljudskih pesmi, ogled 
nastopov OFS na revijah, nabava materiala in izdelava 
ljudskih instrumentov.
Foto sekcija je v letu 2007 organizirala tečaj računalni-
ške obdelave fotografij v programu fotoshop ter prispe-
vala fotografije za razstavo Kozolci na moravškem. O 
nadaljevanju se bomo odločili na prvi seji UO.
Najdete nas na info@turisticnodrustvo-moravce.org ali 
pokličite na tel.:041 326 292. 
Zahvaljujemo se prizadevnim članom, Občini Mo-
ravče in g. županu za moralno podporo ter finančna 
sredstva, pa tudi prijaznim sponzorjem. 

Danica Jančar, predsednica 

Nočni pohod po Učno sprehajalni 
poti Rača ob kulturnem prazniku
Če drži, da »gre v tretje rado«, potem lahko rečem, 
da je nočni pohod z lučkami po učno sprehajalni 
poti Rača ob Slovenskem kulturnem prazniku že 
skoraj tradicionalen. Vzdušje je bilo tudi letos lepo. 
Ob Mohorjevem mlinu nas je pričakal kres, Alen 
Cerar s  harmoniko, topli napitki ter dobrote za moč. 
Hvala, ker ste se podali na pot in pritegnili tudi svoje 
prijatelje.  
Se vidimo znova prihodnje leto! Pa še kdaj vmes ste 
lepo vabljeni, da se sprehodite po tem lepem kotičku 
Moravške doline.
Rekreativna hoja je v zimskem času vsako soboto 
ob 14. uri. Po prehodu na poletni čas pa vsak torek 
ob 17. uri.

DJ

Humanitarna akcija Moravčanov
Tudi letos je bila v mesecu januarju krvodajalska akci-
ja. Ta je bila po dolgih letih zopet v hali Komunalnega 
centra v Domžalah. V sodelovanju z območnim združe-
njem RK Domžale, smo se tudi v občinski organizaciji 
RK Moravče trudili, da bi bila akcija čim bolj uspešna. 
Nalepili smo kar nekaj plakatov in v vseh medijih v na-
šem območju obveščali o akciji. Tako se je 22.01.2008 
zbralo kar za poln avtobus krvodajalcev iz moravške 
občine. Akcije je bila dobro obiskana, saj jo je v dveh 
dneh obiskalo kar 421 krvodajalcev.
Zahvaljujemo se vsem, ki so se krvodajalske akcije ude-
ležili in dokazali, da humanost še obstaja. Zahvala in 
pohvala pa je bila prejeta tudi iz RK Slovenije, saj je bila 
krvodajalska akcije izredno dobro obiskana. Še enkrat 
vsem krvodajalkam in krvodajalcem iskrena hvala.

Občinska organizacija RK Moravče

www.moravce.si
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Društva

Mlado društvo, ŠKTD Bicikl iz Hriba 
nad Ribčami je imelo občni zbor
Med tem, ko letos mnoga društva praznujejo svoje jubileje, 
ima Športno, kulturno, turistično društvo Bicikl za seboj 
komaj dobre dve leti delovanja. V tem kratkem času jim 
je uspelo pripraviti letno po dve družabno - kolesarski 
prireditvi, za kateri bomo čez čas lahko slišali, da sta 
tradicionalni. Potekata 24. maja in 15. septembra. Obja-
vljeni sta na spletni strani Občine in sta vsakokrat bolje 
obiskani. Ponosni so na Ledenišče, športno igrišče, ki so 
ga zgradili skupaj s PGD Velika vas, do tolikšne mere, da 

Po izročilu starih običajev naj bi pust odganjal zimo in pri-
vabil pomlad. Vsekakor pa je to praznik veselja in marsikdo 
si rad nadene masko. 
Že 20 let pustna sekcija Striček iz Vira pripravlja na pustno 
nedeljo karneval pustnih mask. Letos smo imeli na vir-
skem karnevalu dve skupni iz Moravškega. Med ogromno 
množico mask in že prekaljenih maškar, je naša skupina 
društva Sp .in Zg. Tuštanj, ki je predstavljala Grajsko go-
spodo, prejela nagrado za deseto mesto, skupina društva 
Podeželske mladine iz Imenj z imenom Privat zdravniki pa 
je osvojila sedemnajsto mesto. 
Na pustni torek se je odvilo pustno rajanje tudi v Morav-
čah, pred Kulturnim domom, kjer sta maškare pogostila 
Turistično društvo Moravče in Društvo podeželskih žena 

Pustne maske iz Moravške doline

z domačimi dobrotami. Povorka, sestavljena iz maskirane 
Pihalne godbe, maskiranih učencev in njihovih učiteljev 
pa tudi nekaj odraslih domiselnih mask, je bilo videti, se 
je odpravila izpred Osnovne šole in zaokrožila pri pošti. 
Predstavila se je Grajska gospoda iz Tuštanja, skupino 
mask so nam poslali tudi iz pustne sekcije Striček.
Tako je bilo dobro sprejeto in obiskano pustno rajanje v 
sodelovanju Občine, Osnovne šole Jurija Vege, Pihane 
godbe, Turističnega društva Moravče in drugih društev. 
Bomo videli, če zime res več ne bo nazaj. 
Gospa ravnateljica in gospod župan imata že načrte za 
naslednje leto, ko naj bi prestavili vse skupaj na pustno 
soboto.

RV

ga uporabljajo v razne namene, tudi za kresovanje. S tem 
igriščem in raznimi deli okoli Doma krajanov bodo imeli 
tudi letos še veliko posla. Vsako leto pripravijo miklavže-
vanje. Načrtujejo udeležbo na nekaj kolesarskih krosih na 
gostovanjih. Tudi v prihodnje se nameravajo udeleževati 
občinskih prireditev s stojnicami, pomagati pri organizaciji 
in sodelovati z drugimi društvi. 
Ne samo delavni, tudi družabni so. Najbrž jih je zato letos 
že čez petdeset. 
Vabijo, da se jim pridružite, če ne drugače ob kakšni njihovi 
prireditvi, ali pa preprosto, da se naužijete svežega zraka 
v krajih južno pod Grmačami.

RV

Privat zdravniki so se na poti na virski karneval ustavili 
pri županu

Na čelu sprevoda je igrala maskirana Pihalna godba Mo-
ravče

Grajska gospoda iz Tuštanja

Pust za vse generacije v Moravčah
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Društva

Zagnano športno društvo 
Javoršica
Konec januarja so se na 1. občnem zboru zbrali člani 
Športnega društva Javoršica. Najbolj zanimivi točki 
dnevnega reda sta bili posvečeni pretekli in prihodnji 
aktivnosti društva. 
Ponosni so, da jim je uspelo dokončati stolp ob smučarski 
skakalnici. Letos bodo poskrbeli še za priklop elektrike 
in notranjo opremo. V neposredni bližini je bilo zgrajeno 
igrišče za mali nogomet. Vsa gradbena in druga dela so 
bila opravljena s prostovoljnim delom članov in njihovi-
mi stroji. Da bodo lahko organizirali nekaj nogometnih 
turnirjev, morajo redno negovati travo. Poskrbeli bodo 
za gnojenje in zalivanje ter redno košnjo. Člani so se 
udeležili tudi kolesarskega maratona Franja, pohoda na 
Triglav in dveh nogometnih turnirjev.
Društvo pa ni le ozko usmerjeno v športno dejavnost. 
Podpira vsako idejo, ki je usmerjena v dobrobit obeh 
vasi in njunih vaščanov. Pohoda na Murovico, ki je bil 
organiziran za promocijo društva, se je udeležilo veliko 
ljudi. Razdelili so preko 200 brezplačnih porcij odličnega 
golaža. Močno je odmevala pomladanska čistilna akcija. 
Poleg odpadkov so poskrbeli tudi za kanale, odtoke in 
pesek, ki je ostal po zimskih posipavanjih. Poveselili pa 
so se na poletnem pikniku.

Na občnem zboru je še posebej izstopala enotnost in do-
brohotnost članov. Sredstva društva so minimalna in brez 
velike podpore nekaterih članov bi le težko preživelo. Tako 
je bila sklenjena 15 letna najemna pogodba za zemljišče, 
kjer je zgrajeno nogometno igrišče. Lastnik se je najemnini 
odpovedal. Večino lesa, ki so ga potrebovali, so dobili po 
simbolični ceni ali zastonj. Kosilnica za nego trate jim je 
bila podarjena. Stari in novi sponzorji vljudno vabljeni! 

Za letošnje leto načrtujejo podobne aktivnosti. Dodali bi 
jim radi še sodelovanje s podobnimi društvi in izdelavo 
svoje spletne strani.

EV

Občni zbor planinskega društva 
Moravče
V petek, 18. januarja 2008, smo imeli člani PD redni letni 
občni zbor. 
Prisotne člane je pozdravil predsednik PD Moravče Janez 
Jesenšek, ki je predlagal člane delovnega predsedstva in 
dnevni red, nato pa je seznanil člane z delom pri gradnji 
planinskega doma. Poudaril je, da v preteklem letu PD ni 
bilo deležno nobenih finančnih sredstev iz občinskega 
proračuna za izgradnjo planinskega doma in da tako kaže 
tudi za letošnje leto, saj bo občina financirala samo tiste 
projekte, ki bodo v lasti občine. Toda planinci gremo z 
delom naprej. Na domu bo kmalu zagorela luč iz glavnega 
električnega omrežja, zato je ob tej priliki predsednik izrazil 
zahvalo vsem donatorjem, sponzorjem, ki so pomagali pri 
gradnji.
Sledila so še poročila tajnika, blagajnika, predsednika 
gradbenega odbora, vodje markacistov ter mentorjev 
predšolske in šolske mladine, ki so učencem planinskega 
krožka podelili planinska priznanja, priznanje za 50 vrhov 
in pohodov Moravške planinske poti pa sta prejela Sead 
Šurak in Maks Kokalj. Vsem iskreno čestitamo.
Člani so bili med drugim seznanjeni o spremembah pravil 
PD, ki so jih soglasno sprejeli. Zbrane so pozdravili tudi 
gostje sosednjih PD: Kamnik, Litija, Zagorje, Komenda, ki 
so pohvalili delo in trud moravških planincev. Prav tako je 
čestitke izrazila tudi evropska poslanka Ljudmila Novak. 
Ob koncu občnega zbora je predsednik predstavil plan za 
letošnje leto. Za zaključek pa, kot se za občni zbor »spo-
dobi«, so skrbni in marljivi planinci pripravili še zakusko, 
za kar se predsedniku in UO PD Moravče v imenu vseh 
planincev iskreno zahvaljujem!

Ante Pajk

Člani društva na vrhu Slovenije

Pohod na Kum
V soboto, 9. Februarja, smo se zbrali na avtobusni postaji v 
Moravčah ter se okoli 7.45 odpeljali proti Podkumu. Zbralo 
se nas je skupaj 22 otrok in 15 staršev ter spremljevalcev. 
Ob 8.40 smo začeli hoditi iz našega izhodišča – Mali Kum. 
Vseskozi nas je spremljalo lepo sončno vreme, le mrzli veter 
nas je malo motil. Počasi smo se vzpenjali skozi gozd in 
smo, po nekaj postankih za kratko malico, brez večjih težav 
dosegli vrh okoli 9.45. Proti vrhu nas je v senčnih predelih 
pričakal še sneg, čeprav smo ob poti navzgor videli že kar 
nekaj zvončkov. V koči smo se pogreli, pojedli preostalo 
malico in se okrepčali s čajem. Nato smo si planinske 
knjižice žigosali s pečatom Kuma, 1219 m visokega vrha 
Zasavskega hribovja. 
Za tem smo se počasi zopet oblekli in odšli na plan. Iz raz-
gledne točke smo si ogledali bližnjo in daljno okolico ter se 
poigrali na gugalnicah ter uživali na toplem soncu. Sledilo 
je še skupno fotografiranje ter seveda obvezni »krst« za vse, 
ki so bili prvič na Kumu.
Po mastni in spolzki poti smo previdno sestopili do izho-
dišča, od koder smo pot podaljšali še do cerkvice v Pod-
kumu. Po vožnji z avtobusom smo ob 13.30 srečno prispeli 
v Moravče. Izlet je bil lep, ne prenaporen in nam je kar 
prehitro minil.

Simon Zalar
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Izleti in pohodništvo 
2008 v organizaciji 
Društva upokojencev 
Moravče
MAREC 

1.3 Lenti
8.3 Trst – Italija

APRIL
5.4 Lenti-ogled slamnikarstva 
12.4 Izola-Milje-Italija

MAJ
3.5 Nabiranje čaja-ogled To-
maja 
10.5 Lenti

JUNIJ
7.6 Lenti-Bukovniško jezero
26.6 Srečanje up. Slovenije

JULIJ
5.7 Lenti 
12.7 Soline-možnost kopanja

AVGUST
2.8 Gorska železnica Reisick 
Avst.
30.8 Srečanje up. Pliberk-se-
jem

SEPTEMBER
4.9 Srečanje up. Gorenjske 
6.9 Lenti

OKTOBER
4.10 Lenti 
11.l0. Podčetrtek-Olimje-lekarna-
jeleni

NOVEMBER
8. 11 Lenti- Martinovanje

DECEMBER 
6.12 Nakup za Miklavža-Lenti 
20.12 Zaključek leta

Datum za trgatev bo na oglasni 
deski. Prav tako tudi druge spre-
membe.
Ker pa je veliko ljudi,ki se bi radi 
družili samo po nekaj ur in malo 
poklepetali smo se odločili, da se 
dobimo vsak prvi četrtek in se dogo-
vorimo o našem nadaljnjem progra-
mu. Prvo srečanje bo 3. aprila pred 
pisarno društva ob 15. uri. Oblečeni 
v športna oblačila, tako, da bomo 
lahko malo hodili. Prosimo, da se 
prvega srečanja v velikem številu 
udeležite,da se bomo lažje dogo-
vorili za naprej. Naredili program za 
naslednje srečanje.
Lep izletniški pozdrav in kmalu 
nasvidenje
Vse informacije dobite na sedežu 
društva vsak torek od 10-12 ure ali 
na telefon 031-614-654 Sonja

V prijetnem ambientu ekološke turi-
stične kmetije Pri Blaj v Dragovšku v 
občini Šmartno pri Litiji, kjer nas je 
gostoljubno sprejel gospodar Vinko 
Kokovica, smo dan pred kulturnim 
praznikom na 9. občnem zboru Zdru-
ženja ekoloških kmetov Zdravo življenje 
(ZEKZŽ) za novega predsednika po-
novno izvolili Janeza Ocepka. Zvečine 
so bili ponovno izvoljeni tudi vsi člani 
drugih organov, saj so se pri delu že 
doslej izkazali. 
Staro-novi pred-
sednik je v svojem 
nagovoru obšir-
no predstavil delo 
minulega leta in 
zarisal okvirni 
program letošnje-
ga, ki bo še bolj 
pester. V prete-
klem letu smo med 
drugim organi-
zirali strokovno 
ekskurzijo v Pre-
kmurje, nadalje-
valne eko tečaje, 
predstavljale so se 
posamezne kme-
tije. Člani so se redno udeleževali lo-
kalnih in največjih sejmov slovenskem 
prostoru. Predsednik je izpostavil zlasti 
sejem Narava in zdravje v Ljubljani, 
kjer je veliko zanimanja za ekološko 
hrano, ki se je tam veliko proda, a 
zaradi prevelikih stroškov za udeležbo 
zaslužka kljub temu ni. Vse bolj dobiva 
na veljavi tudi Zasavski ekološki sejem, 
kjer se je lani udeležba podvojila. 
Združenje je lani pripravilo tudi no-
vinarsko konferenco, omogočilo je 
izdelavo vizitk za kmetije, uspešno 
deluje njegova spletna stran, kjer se 
lahko oglašuje in daje ponudbe. Orga-
nizirali so tudi možnost za pridobitev 
znaka ekološki, ki je obvezen za trženje 
vseh ekoloških pridelkov in izdelkov 

Ekološki kmetje letos zborovali Pri Blaj
ter sodelovali so na različnih razpisih. 
Združenje je sodelovalo tudi z Zvezo 
ekoloških kmetov Slovenije, s kontrol-
nimi organizacijami in pri strokovnih 
odborih. Nekaj kmetij je v septembru 
pripravilo dan odprtih vrat, ki so vse 
bolje obiskane.
V načrtih za letos je predsednik izpo-
stavil zlasti prizadevanja za pridelavo 
kakovostnejših pridelkov za prodajo. 
Prednost bodo imeli projekti za katere 
bo mogoče pridobiti dodatna sredstva. 

Kot je opozoril predsednik, občine iz 
katerih izhajajo člani, z izjemo Luko-
vice, nimajo preveč posluha za Zdru-
ženje. Zato se zdi je zanimiva zamisel 
o ustanovitvi sekcij po občinah za lažje 
pridobivanje občinskih sredstev. Letos 
bo Zasavski ekološki sejem še obšir-
nejši, prenovljena bo spletna stran, 
organiziran praktični prikaz...
Med drugim smo na zboru ugotovili 
tudi, da se še vedno ni nič premaknilo 
pri odkupu ekološkega mesa. Na splo-
šno bo treba bolj organizirati prodajo 
in na trgu nastopati enotno, idealna bi 
bila tudi trgovina z ekološkimi pridelki, 
vendar vse to ni enostavno uresničiti. 
Predsednik društva Ajda, gospod Se-
šlar, je opozoril, da se za ekološko pri-

delavo odloča premalo 
kmetov. Glavni vzrok 
naj bi bila obdavčitev 
subvencij. Zato je vpra-
šljivo tudi doseganje 
ravni, ki jo je v svojem 
programu določila vla-
da. Ponovno je povabil 
tudi k nadgradnji ekolo-
ške pridelave z biodina-
mično metodo. 

FRANCKA TOMAN
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Občni zbor DPM Moravče
V soboto 26.1.2008 smo imeli člani Društva podeželske 
mladine Moravče redni občni zbor. Zbrali smo se ob 19 
uri pod kozolcem gostilne Soklič. Na občnem zboru smo 
sprejeli spremembe Temeljnega akta društva. Spremeniti 
smo ga morali, ker je bil 13.6.2006 sprejet nov Zakon o 
društvih. Občnega zbora se je udeležilo 35 članov. Na 
povabilo pa so se odzvali tudi člani DPM Litija in Šmartno, 
DPM Kamnik, PGD Krašce, Društvo krajanov Spodnji in 
Zgornji Tuštanj, Društvo podeželskih žena ter župan Občine 
Moravče. Vsem gostom se še enkrat zahvaljujemo, da so 
se udeležili našega občnega zbora.  

Nina Jemec

Osteoporoza 
ali bolezen krhkih kosti
Osteoporoza je sistemska bolezen kosti, za katero sta 
značilni zmanjšana kostna masa in kakovost kostnine, 
kar pomeni, da kosti postajajo vse bolj krhke. Posledično 
se pojavljajo zlomi kosti že pri majhnih obremenitvah, 
predvsem zlomi vretenc, kolkov in podlahtnic. Bolezen 
se pogosteje pojavlja pri ženskah starih nad 65 let zaradi 
manjšega nastajanja ženskih spolnih hormonov- estro-
genov, vsak peti bolnik pa je moškega spola. Pri pojavu 
bolezni igra izjemno pomembno vlogo genska popotnica, 
poleg tega pa bo prej zbolela ženska, ki ima nizko telesno 
težo, uživa premalo zdrave hrane in mlečnih izdelkov, se 
ne giblje dovolj, je kadilka ali uživa preveč alkohola. 
Bolezen se običajno odkrije, ko pride do zloma pri 
majhni poškodbi, npr. pri padcu s stojne višine, ali pri 
zdrsu na ledu. Znaki bolezni so tudi zmanjšanje telesne 
višine za več kot 3 centimetre, grba prsne hrbtenice ter 
bolečine v prsni in ledveni hrbtenici, ki se pojavljajo 
čez dan, predvsem ob nošnji težjih bremen. Ko pride do 
zloma kosti, je osteoporoza največkrat že zelo napredo-
vala, zato je treba takoj začeti z zdravljenjem, ki je ob 
pravilnem  in rednem jemanju zdravil in ob upoštevanju 
zdravnikovih navodil zelo uspešno. Če pa smo v tako 
imenovani rizični skupini, je pomembno spremljanje 
kostne gostote, da se bolezen prepreči ali preloži v 
prihodnost, potrebna pa je tudi preventiva. Za prepreče-
vanje in zdravljenje osteoporoze je priporočljiva redna 
telesna dejavnost (sprehodi, nordijska hoja, telovadba 
v vodi,…), raznovrstna in zdrava prehrana, ki vsebuje 
kalcij in vitamin D, ki je nujno potreben za absorbcijo 
kalcija iz hrane in pomembno prispeva k mišični moči 
in ravnotežju. Pametno je opustiti tobak in alkohol, saj 
ti dve razvadi najbolj škodljivo vplivata na kvaliteto 
kostnine. K večji izgubi kalcija iz telesa pripomore tudi 
prekomerno uživanje kuhinjske soli, zato je priporočljivo 
zmanjšanje vnosa le te. 
Kot pri mnogih drugih kroničnih boleznih tudi pri oste-
oporozi velja, da zelo veliko lahko storimo sami. Zdrav 
način življenja z redno telesno aktivnostjo in uravnote-
ženo prehrano lahko bistveno pripomore k večji kvaliteti 
življenja, tudi če za to boleznijo zbolimo. Naj vam ne bo 
škoda časa za daljši sprehod, poleg vaših kosti vam bo 
zelo hvaležno tudi vaše srce.

N. M.

Nogometni klub Termit 
Moravče ima novega 
predsednika
Konec minulega leta je, zaradi znanih ekoloških nesporazu-
mov med podjetjem TERMIT in občino Moravče, odstopil 
dotedanji dolgoletni predsednik nogometnega kluba in 
direktor Termita Peter Janežič. V sredo, 13. februarja 
2008, so nogometaši za novega predsednika izvolili Rajka 
Vavpetiča.
Nogometni klub je ena najštevilčnejših organizacij civilne 
družbe.
Člani preko celega leta najmanj dvakrat tedensko vadijo. 
Ker gre večinoma za mlade ljudi, je toliko bolj pomembno, 
da je delo z njimi primerno organizirano.
Novi predsednik, po rojstvu Ljubljančan, živi v Stegnah pri 
Moravčah že več kot 30 let.

Gospod Vavpetič ali ste kdaj aktivno igrali nogomet?
To ne, pač pa košarko. Res pa že od nekdaj z veseljem 
spremljam nogomet, predvsem našo reprezentanco in Ligo 
prvakov.
Kako torej, da ste se odločili prevzeti vodenje moravške-
ga nogometa?
Moje sodelovanje v nogometnem klubu se je začelo, ko je 
sin začel igrati nogomet v najmlajši selekciji U’8, to je otrok 
starih do 8 let. Z veseljem sem se skupaj z drugimi starši 
udeleževal tekem in treningov. Zanimivo je, da ima prav ta, 
najmlajša selekcija verjetno najštevilnejše navijače od vseh 
ekip NK Termit. Ko so mi predlagali, da prevzamem funkcijo 
predsednika, sem jo sprejel predvsem kot izziv, kako storiti 
čim več za zagotavljanje zdravega razvoja naših otrok
Kakšni so Vaši načrti?
Moji nogometni načrti so sestavljeni iz dveh delov. Prvi cilj 
je zagotoviti tekoče delovanje kluba, vzpostaviti zadovoljivo 
financiranje, omogočiti nemoteno treniranje. Predvsem mi-
slim na usposobitev pomožnega igrišča. Eno samo igrišče 
namreč še zdaleč ne prenese množice igralcev v 8 različnih 
starostnih skupinah, od U-8 pa do veteranov. Pohvalimo se 
lahko s selekcijami v vseh starostnih razredih “nogometne 
piramide”.
Drugi del pa pomeni prizadevanja za večjo vlogo in po-
men nogometa v naši osnovni šoli. Poskrbeti je treba, da 
se čim več otrok, tudi deklic, vključi v igranje nogometa in 
nato seveda to nadaljuje v našem klubu. Nogometni klub 
je lahko zanimiv za kraj le, če ima svoje igralce  in svoj 
podmladek.
V sodelovanju z občino bi radi nogometašem čim prej za-
gotovili sodoben nogometni objekt z zadovoljivim obsegom 
površin.
Novejši pristopi ljubljanskih nogometnih navdušencev 
(Joc Pečečnik in Darko Klarič) pa tudi sosednjega NK 
Domžale kažejo, da je potrebno največ pozornosti posve-
titi mladim starostnim kategorijam. Se namerava temu 
gibanju priključiti tudi NK Termit?
Tej usmeritvi se nedvomno priključujemo. Če bo iz tega 
nastal širši program, kot sicer kaže, se mu bomo priključili 

nadaljevanje na strani 18
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tudi mi. Zastaviti ga je treba tako, da bodo učinki vidni 
predvsem v Moravčah.
Kakšne so razmere za nogomet v Moravčah?
Če izvzamemo nagajanja v zvezi z nogometnim igriščem 
lahko rečem, da pogoji niso ravno slabi. Igrišče je eno 
boljših v tem delu Slovenije, posebej pomembno pa je, da 
ne manjka ljudi, navdušenih za nogomet in ni vrag, da nam 
ne bi uspelo spraviti moravški nogomet na višjo raven. Že 
doslej je precej Moravčanov uspešno vlagalo veliko svojega 
časa in energije v moravški nogomet. Veliko je pripomogel 
pozitiven odnos moravške občine, ki se zaveda, da je skrb za 
najmlajše in šport nasploh izjemno pomembna naloga.
Kako mislite reševati problem nogometnih igrišč v Morav-
čah? Znano je, da obstoječa niso ne vaša in ne občinska.
Kot sem že povedal, trenutno je najbolj pomembno, da si 
zagotovimo pomožno igrišče. Sicer pa upamo, da se bo 
uresničil projekt, ki ga pripravlja občina. Gre za nov športni 
park, ki bo nadaljevanje igrišč osnovne šole.
Ali lahko kaj poveste o očitkih, ki jih je v zadnji številki 
Novic iz Moravške doline na nogomet naslovila »kr-
ščanska ljudska stranka Nova Slovenija«, oziroma njen 
Občinski Odbor Moravče, in sicer:

da »župan in vladni trojček« favorizirajo nogomet• 
Govoriti o tem, da nekateri favorizirajo nogomet je milo 
rečeno eno samo sprenevedanje. Nekatera kulturna društva 
so v svojem programu navedla polprivatna gostovanja v 
tujini, pa so za to dobila denar od občine!

da je »nogometni klub na črno in za vsoto preko 100 • 
MIO SIT (417.000 EUR) zgradil igrišče na zasebnem 
zemljišču«

Tisti, ki trdi, da je bilo za izgradnjo nogometnega igrišča 
porabljenih 100 MIO SIT, nima pojma o gradbeništvu.
Kakšna je odgovornost nogometnega kluba za zgoraj 
očitano? 
Odgovornost NK TERMIT je le v tem, da si prizadeva vpeti 
v športno dogajanje v občini Morave čim več mladih!
Kdo so »ti odgovorni, vpleteni, od katerih nekateri še danes 
ponovno vodijo  moravško politiko in to na enak način«?
 V to, kdo so ti odgovorni, se ne bom spuščal. Me ne zanima. 
Mene in nas v izvršilnem odboru zanima le delo. In kdor je 
pripravljen delati tako, kot se dogovorimo, je dobrodošel.
Pa še moje osebno mnenje o tem: Žalostno je, da poskušajo 

nekateri voditi politični boj na hrbtih (naših) otrok. Vsi 
otroci so naši, ne glede na politično opcijo njihovih staršev. 
Vsi imajo pravico do športa in zdravega življenja in to jim 
zagotavljamo v okviru našega kluba. Šport je najboljše 
sredstvo za vzgojo mladih osebnosti, za odvračanje od 
alkohola in mamil ,itd.
Mi je pa posebej všeč, da povedano ni le moje mnenje, am-
pak je to mnenje vseh, ki sodelujemo pri tem delu – in smo 
različnih političnih opcij.
Pa še zadnje vprašanje: kakšno je pravzaprav sedaj ime 
moravškega nogometnega društva, ko je TERMIT odsto-
pil od sponzoriranja nogometa?
Z veseljem lahko povem, da podjetje Termit še vedno ostaja 
glavni sponzor nogometnega kluba, s tem ostaja tudi ime 
isto, to je NK Termit.
In še to: dosedanji predsednik našega kluba g.Janežič mi je 
rade volje nesebično pomagal pri prevzemu predsedniške 
funkcije.
Hvala lepa za pogovor, gospod Vavpetič. O delovanju, 
problemih in uspehih NK TERMIT bomo poročali tudi 
vnaprej. 

S predsednikom kluba se je pogovarjal Janez Virk.

Moravške lastovke 
Minilo je že kar nekaj časa odkar sem zadnjič poročal 
o uspehih moravških Lastovk,ki so med tem pridno tre-
nirale in se borile na različnih frontah.
Matevž Korošec je v lanski sezoni s člansko ekipo He-
liosa iz Domžal postal državni prvak ter bil zelo uspe-
šen z mladinsko ekipo Domžal v 2skl kjer so pometli 
s konkurenco in se na spomladanskih kvalifikacijah z 
lahkoto uvrstili v prvo ligo .V novi sezoni je mladinsko 
vrsto Domžal okrepil Luka Bokal, ki je v Domžale prav 
tako kot Matevž leto prej prestopil iz Lastovke. Luka in 
Matevž v letošnji sezoni skupaj nastopata za člansko 
ekipo Lastovke v 2skl
Najmlajši član moravškega tria Aljaž Korošec je v lanski 
sezoni igral za ekipo Lastovke v1skl za pionirje in kadete 
Prav tako je nastopal za mladinsko vrsto Lastovke v2skl.
Več o samih rezultatih in še čem pa naslednjič.

Korl
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Občinski proračun za leto 2008 je sprejet. In-
vesticije se bodo lahko pričele že v prihodnjih 
dneh. Proračun je nadaljevanje programa ena-
komernega razvoja infrastrukture celotnega 
območja občine. Enaka pozornost je namenjena 
tudi ostalim področjem, kot so otroško varstvo 
in osnovno šolstvo, knjižničarstvo, prostorski 
akti, socialno področje, delovaje sistema za zaščito 
in reševanje, delovanje občinske uprave in vsa ostala 
področja. Moravče, kot upravni center občine, počasi a 
vztrajno dobiva podobo urejenega središča. S pridobitvijo 
koncesije za dom starejših, katero občina pričakuje letos 
spomladi, bo realizirana dolgoletna želja občanov, da 
starost preživijo doma. 

V OOSD smo zadovoljni z delovanjem naše svetniške 
skupine in župana. Delo, ki jim je zaupano, opravljajo z 

Dandanes, ko se na veliko piše in govori o 
človekovih pravicah, se mnogokrat sprašu-
jemo, kaj  so človekove pravice. 
Verjetno to, da država ne sme posegati v 
osebno svobodo, svobodo združevanja in 
izražanja. Prav tako imamo ekonomske, 
socialne in kulturne pravice. Za večino od nas je naj-
večja pravica, pravica do človekovega dostojanstva. 
Prav iz te pravice izvirajo vse človekove pravice. Sedaj 
naj bi živeli v družbi, kjer se spoštujejo te pravice. 
Za veliko naših občanov je človekova pravica tudi 
asfaltirana cesta do svojega bivališča in do javnega 
vodovoda s pitno vodo v stanovanju in kdor tega ne 
more razumeti, je krivičen do ostalih. 
Ljudje imamo pravico tudi do resnice. Kaj nam bodo 
vse državljanske, politične, socialne in razvojne pravi-
ce, če ne bomo mogli živeti v okolju, ki bo omogočilo 
zdravo življenje. Morda bo (pre)kmalu prav ta pravica 
postala temelj človekovih pravic.

vso predanostjo in odgovornostjo. S svojim nesebičnim 
delom dokazujejo, da smo socialni demokrati vredni 
vašega zaupanja. Verjamemo, da bodo storili vse, da 
bo realizirano čim večje število zastavljenih projektov v 
dobrobit vseh nas. 

Vsem ženam in dekletom čestitamo ob mednaro-
dnem dnevu žena in materinskem dnevu.

OOSD Moravče

V mesecu de-
cembru je naš 
najstarejši član 
Franc Cerar do-
živel svojo člo-
vekovo pravico. 
Država Sloveni-
ja se mu je po 
58 letih opravi-
čila za krivice, 
ki mu jih je prejšnja država in oblast povzročila. 
Sprejel ga je tudi predsednik stranke in Slovenske 
vlade Janez Janša.

OO SDS Moravče

Konec meseca januarja je občinski svet občine 
Moravče sprejel proračun za leto 2008, ki pred-
stavlja osrednji dokument vsake občine. Člani 
občinskega sveta iz vrst NSi smo predlagali vr-
sto sprememb, ki pa jih župan ni bil pripravljen 
upoštevati, pa čeprav so bili, po našem mnenju, 
oddani skladno s poslovnikom o delu občinskega sveta.
V dopolnilih k proračunu smo nasprotovali temu, da se samo 
eni dejavnosti, to je nogometu, neposredno zagotovijo sred-
stva iz občinskega proračuna za najem nogometnega igrišča. 
V preteklosti naj bi bilo v nezakonito zgrajeno igrišče vlože-
nih, po oceni, 100 MIO SIT (400.000 EUR), za katerega bo 
sedaj občina plačevala še najemnino. Koliko kilometrov cest, 
vodovodov in pločnikov bi lahko za to zgradili! Kje je odgo-
vornost tistih, ki so že v preteklosti potrdili to črno gradnjo, 
pa še sedaj bivakirajo na občini in si omišljajo nove podobne 
projekte. Kulturni dom želijo spremeniti v občinsko stavbo, 
kulturnike pa postaviti na cesto. Ali so naši očetje res za te 
namene prostovoljno sodelovali pri gradnji skupnega doma? 
Knjižnico bodo prestavili v trgovino, kmetijska zadruga je v 

napoto zaradi drugih višjih ciljev,... 
Pločniki ob glavni cesti iz Moravč proti 
Gorici so bili že pred nekaj leti pripra-
vljeni za asfaltiranje. Sedaj ugotavljamo, 
da so se vodilni občinski funkcionarji 
odločili, da raje asfaltirajo poti do svojih 

posamičnih simpatizerjev ali celo vikendašev, s stalnim 
prebivališčem v drugi občini, namesto da bi poskrbeli za 
varnost naših otrok in občanov, ki se vsak dan ob tej cesti 
vozijo v Moravče, saj si hoditi skoraj več ne upajo. Pločnik se 
je tako zarasel, da so cestarji sredi pločnika namestili nove 
obcestne količke.
Namesto, da dajemo denar za drage pogostitve posvečenim 
osebam, ki so blizu občinski vladajoči strukturi (novoletni 
koncert, ostale proslave,…), smo v NSi predlagali, naj se 
denar raje nameni za delovanje kulturnih društev. Kot vsi 
ostali naši predlogi, tudi ti sploh niso bili obravnavani, saj 
je glasovalni stroj vladajoče koalicije, SD-SDS-LDS, nemo 
podprl predloženi proračun.

OO N.Si Moravče

Politika
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Proračun Občine Moravče za leto 2008 je bil sprejet, tako 
se proračun lahko začne izvajati, da ob koncu leta ne bo 
zmanjkovalo časa za planirane investicije. Namreč iz priloge 
k posebnemu delu plana proračuna Občine Moravče za leto 
2008 izhaja, da je prenesenih pogodbenih obveznosti iz leta 
2007 po posameznih postavkah za  1.274.689,00 EUR. Iz 
navedenega izhaja, da je v letu 2007 ostalo za toliko še 
ne opravljenega pogodbenega dela.  OO SLS je v svojem 
zadnjem prispevku zapisal, da je letos leto medkulturnega 
dialoga. Prav na tej seji pa smo z žalostjo ugotovili, da na 
občinski ravni le-to ne moremo preseči. Na seji občinske-
ga sveta je župan podal informacijo o sklenitvi najemne 
pogodbe za zemljišče pred lokalom Lea bar v Moravčah, z 
namenom seznanitve občinskega sveta s postopkom oddaje 
letnega vrta v najem. Po  informaciji, je bila podana pobuda, 
da se  v zvezi s tem izjasni tudi dosedanji najemnik tega lo-
kala in letnega vrta, tako da občinskemu svetu razloži svoje 
stališče in probleme povezane s tem. Po danem predlogu na 
glasovanje, je bilo na seji s strani svetnikov SD, SDS in LDS 
izglasovano, da prizadeti dosedanji najemnik g. Pustotnik ne 

more obrazložiti svo-
je poglede in stisko, 
v kateri se je znašel. 
Še več, občina je ze-
mljišče pri Lea baru 
poskušala prodati, 
kljub temu, da je za ta del zemljišča sprejet moratorij, ki 
tako onemogoča vsako prodajo zemljišča na tem področju. V 
OO SLS Moravče se sprašujemo, kdaj bodo nekateri svetniki 
koalicije sposobni, vsaj v takih primerih delovati v korist 
občanov in ne kot »glasovalni stroj«. Od volitev je preteklo 
skoraj leto in pol, pa večina svetnikov SD, SDS v tem času ni 
bila sposobna na seji niti enkrat ustno obrazložiti svoj glas. 
Tako se postavlja vprašanje, ali navedeni svetniki zastopajo 
občane, ali služijo le kot »avtomat dvigovanja roke«.
OO SLS Moravče ob občinskem prazniku čestita vsem obča-
nom, posebej pa dobitnikom občinskih priznanj. Ob priča-
kovanju največjega krščanskega praznika Velike noči, vam 
želi veliko medsebojnega razumevanja in spoštovanja.

OO SLS MORAVČE

Pisma bralcev
Komu niti pokopališče ni več sveto?
Pokopališče je zame vedno bil in bo svet kraj. Nekako logično 
mi je bilo, da tako menijo vsi, a sem nekaj časa nazaj spoznala, 
da temu ni tako. Čeprav je kdaj že zmanjkala kakšna posoda 
ali roža, pa take skrunitve groba le nisem pričakovala. Vse rože 
trajnice so bile izruvane, zemlja je ležala naokrog po pesku… 
Nisem mogla verjeti svojim očem! Le kje in komu v zadovoljstvo 
bodo sedaj rasle te rastline, se sprašujemo svojci. Kakšen neki 
je človek, ki ne spoštuje niti poslednjih domov, kjer bomo slej 
ko prej končali vsi, z njim vred?
Po premisleku sem se odločila, da to grenko izkušnjo zapišem in 
delim z vami, saj je prav, da vsi vemo, kakšni ljudje živijo med 
nami. Mogoče pa bi kazalo v Moravčah uvesti nadzor tudi nad 
obnašanjem na pokopališču in ne le nad tem, kje parkiramo.

Francka Toman

DeSUS – Branilec pravic upokojencev
Rada ali nerada se mora naša stranka iz dneva v dan boriti za 
pravice upokojencev, kajti apetiti oblasti po zmanjšanju naših 
z ustavo zagotovljenih že plačanih pravic so prevelike, zato 
te pravice branimo v DZ drugače bi se velik del upokojencev 
znašel med reveži.
Za bodoče generacije upokojencev kar uspešno branimo dr-
žavno » SREBRNINO« .
To premoženje bo prišlo zelo prav bodoči generaciji upoko-
jencev. Če bi to pustili prodati delujoči oblasti,  bi premoženje 
razprodala, denar zapravila ali ga drugače odtujila od po-
kojninske blagajne. Tako se upokojencem  v bodočnosti ne bi 
obetalo nič dobrega.Tako delovanje oblasti naša stranka za 
nobeno ceno ne bo dopustila. Da bi v bodoče to delo uspešno 
opravljali,  rabi DeSUS  več poslancev, ki nas bodo zastopali 
v DZ. Tam se bije bitka za pravice  vseh upokojencev ne samo 
za člane DeSU-a. 

Zato pozivam vse upokojence, da prično razmišljati kdo zasto-
pa njihove interese v organih oblasti . Do sedaj je bil to samo 
DeSUS. Dobro premislite drage upokojenke in upokojenci, čas 
je da naredite nekaj zase in si zagotovite varno bodočnost.
To lahko z gotovostjo dosežete z zaupanjem svojega glasu v 
korist stranke DeSUS.
Želim vam obilico toplih in zdravih spomladanskih dni. 

Franc Ravnikar, OO DeSUS MORAVČE

Medkulturni dialog po domače
Nimam navade, da odgovarjam na komentarje na moje prispev-
ke, ki jih objavljate v občinskem glasilu, vendar je komentar g. 
urednika na moje zadnje pismo z naslovom »STOP pretirani 
pozidavi«  pri meni sprožil vrsto nejasnosti. Sprašujem se, če 
je komentator sploh razumel bistvo mojega svarila pred preti-
ranimi gradnjami v naši občini. Obregnil se je ob moje pismo v 
svojem uvodu v prejšnji številki NMD, češ da se nekateri občani 
na »mikro ravni« ne znamo obnašati strpno do priseljencev, s 
čimer  ogrožamo medkulturni dialog.
V prvi vrsti me čudi to, da si uredništvo pridružuje pravico 
komentirati pisma bralcev istočasno, ko ti izidejo. Žal gre tu 
že za ustaljeno prakso zdajšnje medijske politike v Moravčah.  
Nedvomno gre tu za poskus razvrednotenja sporočila, ki ga 
prispevki nosijo, seveda samo v primeru, ko ti ne ugajajo vla-
dajoči strukturi. Tovrstno poseganje je vsaj nekulturno, če že 
ne demokratično sporno. Ampak to je že druga zgodba.
Še bolj me čudi to, da je moj zadnji prispevek zbudil pri vodstvu 
tak odpor, da se je to odrazilo v komentarju g. urednika. Čudi me 
najprej zato, ker v njem pozivam odgovorne na tem področju, to 
pa so tako lastniki zemljišč, kot župan, naj čim bolj upoštevajo 
interese lokalnega prebivalstva (domačinov) in to smo, g. urednik, 
vsi občani moravške občine. Pozivam jih naj ne silijo v pretirano 
in prehitro pozidavo stavbnih zemljišč z neokusnimi »konfekcij-
skimi« hišami, ki v zadnjem času tudi v Moravčah rastejo kot 
gobe po dežju. To mora biti v zavesti slehernega županstva, saj 
si ne morem predstavljati, da bi katero občinsko vodstvo želelo 
delovati v nasprotju z voljo in interesi krajanov. Občina je vendar 
organ lokalne samouprave in je njena temeljna naloga, da zaščiti 
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Pisma bralcev

interese lokalnega prebivalstva.
O medkulturnem dialogu pa sledeče: kultura je celota materi-
alnih in nematerialnih stvaritev človeške družbe, od tehnologije 
do znanosti, ideologije, religije. Lepo od Vas,  g. urednik, da 
dajete tako velik pomen dogodku, ki ga vodi Vlada RS v sklopu 
predsedovanja Svetu EU, vendar ne najdem povezave s pro-
blematiko, ki ni samo moravška ampak je velik problem tudi v 
drugih obmestnih območjih po državi. 
Mar namigujete, da se mislijo v nove hiše naseljevati drža-
vljani drugih članic EU ali celo priseljenci iz držav nečlanic. 
Ali ste imeli v mislih pripadnike različnih narodnih skupnosti, 
ki že živijo v Sloveniji pa še niso uspeli pridobiti stanovanja, 
ali celo kakšne marginalne skupine. V tem primeru se bomo 
srečali v Moravčah z drugimi kulturami in bomo vzpostavljali 
medkulturni dialog. To vendar ne more biti prednostna politika 
nobene pametne občinske oblasti. Kljub vsem velikim besedam o 
strpnosti, ne bi želel, pa verjetno tudi Vi ne, da bi se nam zgodil 
primer Ambrus. Zagotavljam Vam, da v svojem prispevku nisem 
imel v mislih tovrstnih problemov in me res zanima, zakaj Vas 
medkulturni dialog tako skrbi. 
Slovenci smo se za EU odločili na referendumu in bi se gotovo še 
enkrat, vendar ne zato, da bomo spet na lokalnem terenu reševa-
li svetovne probleme, kot je bila ustaljena praksa, upam pretekle, 
realsocialistične politike, ki nas je na koncu pripeljala skoraj 
do tega, da smo sami postali marginalci pred vrati EU.
In še to g. urednik: nikar mi ne očitajte da sem nestrpen do 
priseljencev, saj to sem vendar tudi jaz in jih razumem verjetno 
bolje kakor Vi. Kljub temu se zelo dobro zavedam kaj je interes 
Moravčanov, med katere danes sodim tudi sam in sem na to 
zelo ponosen.
Vsem priseljencem, ki se dobronamerno pridružujejo naši 
skupnosti izrekam dobrodošlico in jim želim vse najboljše. Ob 
tem pa znova opozarjam občinsko oblast in občane same naj 

storijo vse, da zaščitijo dolgoročne lokalne interese in se uprejo 
kapitalskim pritiskom investitorjev.
Vam, g. urednik pa želim, da še naprej uživate v letu medkultur-
nega dialoga, komentiranje mojih prispevkov pa raje prepustite 
drugim, da boste vsaj navzven delovali nepristransko.   

Predsednik sveta KS Moravče, Jurij Kočar

Kako naprej po sprejetem proračunu za leto 2008?
Občinski svet Občine Moravče je konec meseca januarja sprejel 
Plan proračuna Občine Moravče za leto 2008. V medijih (ATV 
Litija, Novice iz Moravške doline), ki se izrabljajo predvsem 
enostranskemu prikazovanju »razvojnih uspehov« občine, 
lahko preberemo zgodbe o hitrem napredku občine v zadnjem 
obdobju, pa vendar ni vse zlato kar se sveti.
Vse zahteva svoj čas, zato je sedanji razvoj posledica že nare-
jenih razvojnih  korakov od leta 1994 dalje, ko je bila Občina 
Moravče ustanovljena in nadaljevanje že utečenega razvoja 
komunalne infrastrukture v občini. 
Ne smemo pozabiti, da sta predhodni župan in županja Občine 
Moravče, skupaj z občinsko upravo, prav tako zelo uspešno 
popeljala občino po poti razvoja. Ne smemo pozabiti, da se je 
v tistem obdobju zgradil prizidek k osnovni šoli v Moravčah, 
nov vrtec in veliko kilometrov novoasfaltiranih cest, zgrajeni 
so bili novi vodovodi in podobno. S sodelovanjem Občine Mo-
ravče je bil na novo urejen zdravstveni dom v Moravčah, pa še 
bi lahko naštevali.
Pomembno je, da so bili pripravljeni tudi nekateri projekti, ki 
so začrtali razvojno pot občine, katerih pa se danes ne uporabi, 
čeprav bi lahko določene zadeve ceneje in hitreje rešili (projekt 
celostnega razvoja premoženja in obnove vasi, idejni projekt 
urejanja parka v Moravčah, projekt knjižnice v Moravčah).
Sedanji župan Občine Moravče bi moral pred sprejetjem sklepa 
o določenih aktivnostih pridobiti pozitivno mnenje občanov, 

stanovalcev na določenem območju in posameznih 
društev in organizacij, posebno še, ko gre za nekatere 
objekte skupnega pomena.
Predvsem izstopa problematika urejanja upravnega 
centra Moravče, projekt doma starejših občanov in 
knjižnice v Moravčah.
Kulturni dom Moravče, ki je bil grajen s prostovoljnim 
delom občanov KS Moravče je od leta 1965 dalje služil 
za delovanje kulturnih društev, ljudske knjižnice, seveda 
pa je nudil gostoljubje tudi drugim uporabnikom. Pred 
leti so godbeniki z veliko napora in odrekanja prizidali 
še godbeni dom, kar je utrdilo pomen tega kulturnega 
centra. Spreminjanje namembnosti dela objekta v 
poslovne prostore Občine Moravče nima nikakršne 
pozitivne strani razvoja občine.
Čeprav je dom starejših občanov v Moravčah potreben, 
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Posma bralcev

www.moravce.si

bi bilo pred odločitvijo o lokaciji potrebno opra-
viti širšo razpravo in pridobiti pozitivno mnenje 
Krajevne skupnosti Moravče in občanov.
Gre za to, da je potrebno dom starejših občanov 
locirati v območju, kjer bo zagotovljen mir, za-
dostne parkovne površine za stanovalce doma in 
parkirne površine za zaposlene in obiskovalce, 
kar pa lokacija na mestu stare Rašice zagotovo 
ne zagotavlja..
Knjižnica Moravče nikakor ne sodi poleg go-
stinskega lokala, pa tudi ne v objekt, ki je bolj 
primeren za katero od poslovnih dejavnosti.
Še je čas, da vodilni v občini razmislijo o prehi-
tro sprejetih zaključkih, ki pa niso bili usklajeni 
z občani, krajevno skupnostjo in posameznimi 
društvi in organizacijami.

Milan Brodar, 
Neodvisna lista Moravške doline

Kdaj vodovod v Podorehu?
V pripombah na letošnji proračun Občine Mo-
ravče sem  izpostavil problematiko vodovoda v 
Podorehu (Negastrnu), ki še nima urejene vodo-
oskrbe. Pravočasno sem predlagal prerazpore-
ditev sredstev za pričetek priprav na izgradnjo, 
kajti občani v tem delu naše občine uporabljajo 
oporečno vodo, kolikor jo sploh imajo, iz lastnih 
zajetij. Prerazporeditev sredstev po znanih po-
datkih, ki so mi bili dostopni, ne bi onemogočila 
izvajanja proračuna.
Čeprav je bil program vodooskrbe v Načrtu ra-
zvojnih programov je župan rešitev vodooskrbe v 
Podorehu izločil iz Načrta razvojnih programov 
za obdobje 2007 – 2011.
V zadnjih Novicah iz Moravške doline je navajal 
naloge občine iz 20. člena Zakona o lokalni sa-
moupravi, med njimi tudi urejanje in vzdrževanje 
vodovodnega omrežja.
Občina Moravče je v zadnjih dveh letih reševala 
manj pereče probleme na področju vodooskrbe in 
je zapostavila alarmantno vprašanje vodovoda v 
Podorehu. Potrebe občanov se v občini ne merijo 
z enakimi vatli.
Pozivam župana, da ustrezno prerazporedi sred-
stva v proračunu za leto 2008 in zagotovi pričetek 
urejanja vodovoda v Podorehu, kajti ob današnji 
uporabi raznih strupov v kmetijstvu in neurejeni 
kanalizaciji v tem delu občine kaj lahko pride do 
zastrupitve občanov. 
Kdo bo odgovoren v tem primeru?

Milan Brodar, 
Neodvisna lista Moravške doline

VETERINARSKI DOM DOMŽALE d.o.o.
Cesta talcev 10, 1230 Domžale
Republika Slovenija, Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano, Veterinarska uprava RS, izdaja pravilnik o ukrepih 
za ugotavljanje, preprečevanje širjenja in zatiranja stekline. Na 
podlagi tega pravilnika, se bo vršilo splošno cepljenje psov proti 
steklini, po sledečem razporedu v občini Moravče.

RAZPORED OBVEZNEGA CEPLJENJA 
PSOV PROTI STEKLINI

Dne: ČETRTEK 13. 03. 2008  
09.00 - 09.15 Velika vas pri Gasilskem domu 
09.30 - 09.50 Sp.Prekar pri Dom krajanov, Hrib nad Ribčami 7
10.00 - 10.30 Katarija pri Srenjščku, Katarija 11 
10.45 - 11.00 Zg.Prekar pri Ribiču Zg.Prekar 6 
11.10 - 11.30 Dešen pri Ribiču Dešen 6 
11.45 - 12.00 Gora p.Pečah na križišču za Sp. in Zg. Goro
12.10 - 12.30 Peče pri Malu, Peče 3
12.40 - 13.10 Gaberje pod Limb.goro pri Trdin Jožetu Gabrje 
12a
13.25 - 14.00 Drtija pri Mrčunu, Drtija 14 

Dne: PETEK 14. 03. 2008
10.00 - 10.45 Vrhpolje pri Lenček Dominiku, Vrhpolje 18
11.00 - 11.45 Krašce pri Gasilskem domu
12.00 - 12.30 Dole p.Krašcah pri Cerar Tomažu, Dole p.Krašcah 
26
12.45 - 13.15 Češnjice p.Moravčah pri Vesel Cirilu, Češnjice 16 
13.30 - 14.30 Moravče pri KZ Emona
14.45 - 15.15 Negastrn pri Kovič Martinu 
 
Cepljenje psov za zamudnike je v krajih,
ter mestih v rednem cepljenju.

Dne: TOREK 18. 03. 2008
14.30 Vrhpolje
15.15 Moravče
16.00 Peče 
 

Ne pozabite prinesti s seboj izkaznico o cepljenju psov!
Imetniki psov morajo zagotoviti cepljenje psov proti bolezni, ko 
ti dopolnijo tri mesece starosti. Breje in doječe psice pa cepimo 
po odstavitvi.
Najpozneje ob cepljenju morajo biti psi označeni z mikročipom in 
registrirani v skladu s predpisom.
Zaradi vpisa v centralni register psov, naj LASTNIK PSA 
PRINESE S SEBOJ NAPISANO SVOJO MATIČNO 
ŠTEVILKO! (EMŠO). 
Posamezno cepljenje je v VETERINARSKEM DOMU 
DOMŽALE, CESTA TALCEV 10, vsak delavnik od 07.00 - 12.00 
in od 17.00 - 18.00, ter v sobotah od 07.00 - 09.00. 

Stroški cepljenja znašajo 33.85 EUR.
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V spomin

V SPOMIN

23. februarja je minilo eno leto od tragične smrti naše 
drage mame, tašče, babice in prababice 

MILKE BUKVIČ
po domače Jurkove Milke

Hvala vsem, ki se je spominjate, postojite 
ob njenem grobu in ji prižigate sveče.

Vsi njeni

ZAHVALA
V 81. letu življenja je prenehalo biti srce naši dragi mami

STANISLAVI RIBIČ
iz Drtije 47

Iskrena hvala vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani, darovali 
cvetje in sveče, ter jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni
Moravče, februar 2008

V naša srca si se vpisala,
čas ne bo te več izbrisal
in čeprav spokojno spiš,
z nami še naprej živiš.

Svetloba dneva lahno gine,
na zemljo lega mrak hladan,
ah, da bi srca bolečine izginile,
kot izgine dan.

ZAHVALA

Mnogo prezgodaj nas je zapustila naša draga žena, mami, 
mama, prababica, sestra in teta

MARIJA BIZOVIČAR
rojena Peterka iz Zg. Dobrave 12

Iskreno se zahvaljujemo vsem prijateljem in sosedom za izrečena sožalja, 
darovane sveče in denarno pomoč. Hvala župniku g. Viktorju Primožiču 
za lepo opravljen cerkveni obred. Zahvaljujemo se tudi pogrebni službi 
Vrbančič za opravljene pogrebne storitve, pevcem in za odigrano tišino.

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

ZAHVALA
ob smrti

ANTONA STEGNARJA
Mihevčevega ata s Pretrža 3

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče, svete maše in darove za cerkev. 
Hvala osebju ZD Domžale, doktorju Janezu Svoljšku in sestri Kristini za 
pomoč v času njegove bolezni. Zahvaljujemo se gospodu župniku Francu 
Povirku za obiske na domu in lepo opravljen obred. Hvala pogrebnemu 
zavodu Vrbančič, Čebelarskemu društvu Moravče, Bogu Brvarju, govornici, 
pevcem Lipa, praporščakom in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 

zadnji poti.
Domači

Srce tvoje več ne bije,
bolečine ne trpiš,
nam pa žalost srca trga, 
solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen, 
ker te več med nami ni.

Pomlad bo na naš vrt prišla
in čakala, da prideš ti,
in sedla bo na rožna tla
in jokala, ker te ni.

 (Simon Gregorčič)

Odvoz kosovnih odpadkov 
iz gospodinjstev

Javno komunalno podjetje Prodnik d.o.o. bo v ob-
čini Moravče 8., 10. in 11. aprila 2008 opravljalo 
pomladanski odvoz kosovnih odpadkov iz gospo-
dinjstev.

Akcija je namenjena odstranjevanju kosovnih 
odpadkov iz gospodinjstev, ki morajo biti na dan 
rednega odvoza do 5. ure zjutraj postavljeni po-
leg zabojnika za komunalne odpadke.

Med kosovne odpadke iz gospodinjstev ne sodijo 
nevarni odpadki kot so: embalaža škropiv, olj in 
barv, lakov in podobno, katere odstranjujemo v po-
sebni akciji odvoza nevarnih odpadkov. 
Ravno tako ne sodijo med kosovne odpadke iz go-
spodinjstva avtomobilski deli, akumulatorji, gume 
in sodi, poleg že naštetega tudi ne bomo odstranje-
vali gradbenega materiala, vej drevja in živih meja.

Zbiranje in odvoz nevarnih 
odpadkov

Obveščamo vas, da bomo v Občini Moravče v to-
rek, dne 15. aprila 2008 izvedli zbiranje in odvoz 
nevarnih odpadkov iz gospodinjstev. 
Nevarne odpadke iz gospodinjstev bomo dne 
15.04.2008 sprejemali  
od 14.00  do 15.00 ure Peče pri gasilnem 

domu
od 15.30 do 16.30 ure Moravče pri 

Kulturnem domu 
od 17.00  do 18.00 ure Krašce pri gasilnem 

domu

Med nevarne odpadke sodijo: akumulatorji, ba-
terije, zdravila, pesticidi, barve, laki, kozmetika, 
svetila in gume osebnih avtomobilov.

Opozorilo: 
• Nevarni odpadki naj bodo v embalaži, ki omo-

goča varen prenos do zbirnega mesta. 
• Tekoči odpadki naj bodo zaprti, čeprav improvi-

zirano. 
• Odpadki iz iste skupine se ne smejo združevati 

v večjo embalažo, ker lahko pride med njimi do 
kemične reakcije. 

• Odpadke naj prinesejo polnoletne osebe, ki 
bodo pri rokovanju z njimi upoštevale varstveno 
tehnična navodila, pridobljena ob nakupu izdel-
ka 
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Oglasi

Slamnikarska 1a, 1230 Domžale
pri stanovanjskem objektu KRIZANT (bivši Toko) 

oz. za kitajsko restavracijo v Domžalah

  Prijave sprejemamo na:
 031/209-501 

Tečaj CPP 
17. 3. 2008 ob 18. uri

Trgovine Franšizne trgovine Mercator

PMM-partner 
za mizarsko 
montažo
Edvard Jerina
Ribče 10, 1281 Kresnice
GSM 041/696-433
jerina.edvard.sp@siol.net

 
   

Zaposlimo delavca v proizvodnji,  
zaželena smer: kovinarstvo. 

 
 Informacije: 041 634 508 

 
Prijave pošljite na naslov: 

Simtek d.o.o., Podpe  9, 1225 Lukovica      
 
 
 Velikost oglasa: 1/8 b 

                               
      SIR JOŠT            SAL.PIZZA        SLANINA VP      MARG.RAMA      KRUH JELEN  RADENSKA     VODA ZA LIFE      
     LAHKI LM.            1kg MERC.      PE ENA MDK    250g KOCKA       1kg ŽITO            1,5L PVC            1,5L PVC  
    6,59 EUR/kg        4,13 EUR/kg          6,63 EUR/kg      0,75 EUR             1,99 EUR            0,52EUR             0,69 EUR          

                                                 
 MOKA MEHKA    OLIVE POLNJ .  POLENTA 250g   JOG.SADNI    JOGURT         BON.FRU FRU    NAPITEK ENER.   
1kg MERCATOR     720g MERC.      DROGA  180g       MERC            180g  MERC.       400g ŽITO        250ml  MERC. 
 0,57 EUR        2,19 EUR    0,52 EUR    0,29 EUR     0,26 EUR     1,64 EUR          0,65EUR   

                                             
  RIBE 125g    PIVO 0,33l   PIVO 0,5L   PIVO 0,5l    SIRUP 1L  MILKA 100g   DET. TEK.       ŠAMP.            TOAL.PAPIR 
  PREDJED    BAND.ICE    UNION        ZLATOR.    A+C+E      CELI LEŠNIK  2,25L ARIEL  RECP.200ml   3-SLOJ MERC. 
   1,14 EUR      0,77 EUR    0,70 EUR     0,71 EUR   1,39 EUR    0,82 EUR       8,97 EUR         1,99 EUR          1,59 EUR   
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